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WO.0002.5.2021 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr 5/2021 

 

z posiedzenia RADY GMINY DĘBICA 

odbytego w dniu 21 maja 2021 r. w trybie telekonferencji 

o godzinie 11:00. 

 

Zaproszenia na posiedzenie Rady Gminy Dębica zostały wysłane do wszystkich radnych, 

Wójta Gminy – Stanisława Rokosza, Zastępcy Wójta - Jacka Drobota, Zastępcy Wójta -  Marka 

Mikruta, Skarbnik Gminy – Marty Panek, Sekretarz Gminy – Adrianny Miazgi, Dyrektora 

CKiB - Marcina Ciszka, Dyrektora GOSiR - Krzysztofa Lipczyńskiego, Dyrektora GZEASiP -  

Zdzisława Siwuli, Kierownika GOPS - Piotra Mączki, Prezesa Latoszyn Zdrój Sp.  

z o.o. - Pawła Wolickiego, Prezesa Zarządu PGO Sp. z o.o. – Witolda Stanocha, Prezesa 

Zarządu GZK Sp. z o.o. – Bogdana Wójcika, Dyrektorów Wydziałów Urzędu Gminy Dębica.  

 

Lista obecności członków Sesji oraz zaproszonych gości stanowi załącznik do protokołu. 

 

W posiedzeniu Sesji uczestniczyli: 

……………………………………………… 

Wójt – Stanisław Rokosz, Zastępca Wójta – Jacek Drobot, Zastępca Wójta -Marek Mikrut, 

Skarbnik Gminy – Marta Panek, Prezes Zarządu PGO Sp. z o.o. - Witold Stanoch, Prezes 

Latoszyn – Zdrój Sp. z o.o – Paweł Wolicki, Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Gminy Dębica, 

pracownicy Urzędu Gminy, Pani Renata Wojna – Pracownik Poradni Terapii Uzależnień  

i Współuzależnienia. Profilaktyka Uzależnień i Przemocy Domowej. 

 

ZESTAWIENIE PODJĘTYCH UCHWAŁ: 

……………………………………………….… 

1. Uchwała Nr XXX/317/2021 –   w sprawie dokonania zmian w budżecie, 

2. Uchwała Nr XXX/318/2021 -  w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania 

finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2021 

przez Gminę Dębica (dot. zad. pn.: „ Budowa sieci 

kanalizacyjnej Nagawczyna – Północ – etap II”), 

3. Uchwała Nr XXX/319/2021 – w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy 2021 przez Gminę 

Dębica ( dot. zad. pn.: „ Przebudowa instalacji C.O. w ZS  

w Pustkowie Osiedlu”), 

4. Uchwała Nr XXX/320/2021 – w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Latoszyn Zdrój Sp. z o.o. i objęcie 

udziałów, 

5. Uchwała Nr XXX/321/2021 – w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie na lata 2021-2025”, 

6. Uchwała Nr XXX/322/2021 – w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru „Pustków Osiedle – strefa 

rekreacji”, 

7. Uchwała Nr XXX/323/2021  - w sprawie uchwalenia „ Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Dębica na lata 2020-2024 z perspektywą do 2027 

roku”, 

8. Uchwała Nr XXX/324/2021 – w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Dębica, 
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9. Uchwała Nr XXX/325/2021  -  w sprawie gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

oraz zasobem tymczasowych pomieszczeń na lata 2021-

2025, 

10. Uchwała Nr XXX/326/2021 -  w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach, 

11. Uchwała Nr XXX/327/2021 – w sprawie zbycia nieruchomości Mienia Komunalnego 

Gminy Dębica ( dot. dz. nr 136/15 w m. Podgrodzie), 

12. Uchwała Nr XXX/328/2021  -  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Debica, obszaru  

w miejscowości Pustków, 

13.  Uchwała Nr XXX/329/2021- w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” dotyczącej przyjęcia 

uchwały w sprawie uznania stosowania preparatów 

nazywanych szczepionką przeciwko Covid-19 za 

eksperyment medyczny na ludziach, 

14. Uchwała Nr XXX/330/2021- w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w sprawie przyjęcia 

uchwały o wymogach dotyczących stosowania preparatów 

nazywanych szczepionkami przeciwko Covid-19, 

15. Uchwała Nr XXX/331/2021 - w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w sprawie przyjęcia 

uchwały o publikacji informacji dotyczących Covid-19, 

16. Uchwała Nr XXX/332/2021-  w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii  

w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego, 

17. Uchwała Nr XXX/333/2021- w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego 

Komitetu Konstytucyjnego. 

 

 

Posiedzenie Rady Gminy Dębica rozpoczął i prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Dębica Piotr Żybura. 

 

Serdecznie powitał wszystkich radnych oraz zaproszonych gości.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura poinformował, że na podstawie sprawdzenia 

obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych na stan 21 radnych, co stanowi wymaganą 

ilość radnych Rady Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał oraz przeprowadzenia 

obrad, a następnie przedstawił porządek obrad Rady Gminy: 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania 

finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2021 przez Gminę Dębica (dot. zad. pn.: 

„Budowa sieci kanalizacyjnej Nagawczyna-Północ – etap II”). 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy 2021 przez Gminę Dębica (dot. zad. pn.:  

„ Przebudowa instalacji C.O. w ZS w Pustkowie Osiedlu). 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Latoszyn Zdrój Sp. z o.o. i objęcie udziałów. 

6. Sprawozdanie za 2020 r. z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Programu Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2020 na 

terenie Gminy Dębica. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025”.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru „Pustków Osiedle – strefa rekreacji”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Dębica na lata 2020–2024 z perspektywą do 2027 roku”. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Dębica. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy oraz zasobem tymczasowych pomieszczeń na lata 2021-2025.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości Mienia Komunalnego 

Gminy Dębica (dot. dz. nr 136/15 w m. Podgrodzie).  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębica, obszaru miejscowości Pustków.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” dotyczącej przyjęcia uchwały w sprawie uznania 

stosowania preparatów nazywanych szczepionką przeciwko Covid-19 za eksperyment 

medyczny na ludziach.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w sprawie przyjęcia uchwały o wymogach dotyczących 

stosowania preparatów nazywanych szczepionkami przeciwko Covid-19. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w sprawie przyjęcia uchwały o publikacji informacji 

dotyczących Covid-19.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii  

w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego.   

20. Ocena zasobów pomocy społecznej.  

21. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi za rok 

2020. 

22. Informacja o realizacji wniosków z ostatniej sesji. 

23. Wolne wnioski i zapytania. 

24. Zamknięcie obrad sesji. 

 

  Następnie Przewodniczący obrad przystąpił do przegłosowania przedstawionego 

porządku obrad. 19 radnych głosowało „za”. Radny Edward Niedbalec z przyczyn 

technicznych nie uczestniczył w głosowaniu. Po chwili radny dołączył do obrad i oddał głos 

„za” przyjęciem przedstawionego porządku.  

 

 

Ad. 2.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie. 

……………………………………………………………………………………………………. 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy przedstawiła Skarbnik Gminy – Marta 

Panek. 

   

I. ZWIĘKSZENIA PLANOWANYCH DOCHODÓW   

1) 4 144 zł – środki z tytułu rekompensaty za niepobieranie od dnia 1 stycznia 2021 roku do 

dnia  31 grudnia 2021 r. opłaty targowej. Podstawę do wyliczenia rekompensaty stanowiły 

dochody z tytułu opłaty targowej wykazane w sprawozdaniach budżetowych gminy za rok 

2019, których obowiązek sporządzenia wynika z przepisów ustawy o finansach publicznych. 
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Rekompensata stanowi dochód gminy, a jej wykorzystanie podlega ogólnym zasadom 

gospodarki budżetowej. (rozdz. 75618 par. 2680). 

2) 400 000 zł – środki otrzymane w 2021 roku z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych  

z przeznaczeniem na Budowę budynku wielofunkcyjnego w Braciejowej. Wprowadzenie 

środków do budżetu jest konieczne w związku z otrzymaniem dofinansowania w ww. kwocie 

 z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, o które Gmina Dębica wnioskowała. Środki 

zostaną wydatkowane na pokrycie wkładu własnego na przedmiotowe zadanie. Wykonawca  

w tym roku wykona zwiększony zakres rzeczowy o 400 000,00 zł przenosząc część robót 

 z roku 2022 na 2021 r, zgodnie ze zmienionym harmonogramem rzeczowo-finansowym. 

Korekta finansowa zadania na rok 2022 r. zostanie wykonana przed opracowaniem budżetu na 

2022 r., a zaoszczędzone środki zostaną przeznaczone na wyposażenie przedszkola. 

(rozdz.75816, par.6290 dochodowy i rozdz. 70095 par. 6050 wydatkowy).       

                                                          

II. ZWIĘKSZENIA PLANOWANYCH WYDATKÓW- z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych 

TRANSPORT i ŁĄCZNOŚĆ 

1) Zmiana źródła finansowania n/w dotacji celowych dla Powiatu Dębickiego: 

a) Przebudowa drogi powiatowej Nr 1303R Łabuzie-Południk-Kamieniec  

w km 8+040-12+848 w miejscowości Braciejowa i Głobikowa - 442 000 zł. 

Zabezpieczenie dotyczy dz. 600, rozdz. 60014 § 6300. 

b) Przebudowa drogi powiatowej nr 1296R Wielopole-gr. Powiatu-Dębica – budowa chodnika 

w km 18+548-19+502 - etap II w km 18+548-19+052 - 200 000 zł. 

Zabezpieczenie dotyczy dz. 600, rozdz. 60014 § 6300. 

c) Przebudowa drogi powiatowej nr 1285R Stacja Kochanówka-Paszczyna – budowa chodnika 

w km 1+366-2+445 - etap II w km 1+996-2+445 – 200 000 zł. Zabezpieczenie dotyczy dz. 

600, rozdz. 60014 § 6300. 

Powyższe wynika z możliwości finansowania zadań inwestycyjnych w ramach środków RFiL, 

których wartość jednej inwestycji przekracza 400 000 zł. Z uwagi na partycypację Gminy 

Dębica w kosztach tych inwestycji zabezpieczone środki w budżecie na pokrycie kwot dotacji 

dla Powiatu zostaną przeznaczane na sfinansowanie innych zadań inwestycyjnych tj. 

drogowych. 

2) 2 000 000 zł -  środki na zadanie inwestycyjne  pn. ,,Chodniki i drogi” celem realizacji zadań 

związanych z przebudową dróg gminnych, chodników gminnych, utwardzeniem placów na 

terenie Gminy Dębica. (Dział 600 Rozdział 60016§6050) 

3) 250 000 zł  - ,,Zakup usług remontowych” środki celem przeprowadzenia remontów dróg 

gminnych na terenie Gminy Dębica. (Dział 600 Rozdział 60016§4270) 

4) 200 000 zł - ,,Zakup usług pozostałych” środki celem wykonania usług związanych 

montażem oznakowania drogowego przy drogach gminnych, pomiarami ruchu i koszeniem 

poboczy dróg gminnych na terenie Gminy Dębica. (Dział 600 Rozdział 60016§4300) 

TURYSTYKA 

1) 40 000 zł – umocnienie skarpy na terenie Zakładu Przyrodoleczniczego w Latoszynie. Po 

okresie zimowym nastąpiła erozja gruntu skarpy przez co zachodzi konieczność wykonania 

umocnienia skarpy obok budynku Zakładu Przyrodoleczniczego w Latoszynie celem 

zabezpieczenia przed dalszą erozją powodowaną przez wody opadowe. Zabezpieczenie 

dotyczy dz. 630, rozdz. 63095 § 4300. 

GOSPODARKA  MIESZKANIOWA 

1) 80 000 zł – „Budowa Ośrodka Zdrowia w Pustyni”. Mieszkańcy Pustyni i ościennych 

miejscowości niejednokrotnie informowali Gminę Dębica o utrudnionym dostępie do usług 

zdrowotnych w ich okolicy. Na tej podstawie dokonano analizy, w której uwzględniono 

budowę Ośrodka Zdrowia w Pustyni. Planowana budowa przewidziana jest na działce nr ewid. 

106/2 w Pustyni (obok Szkoły Podstawowej w Pustyni). Dostęp do świadczeń zdrowotnych 

poprawi się w miejscowościach Pustynia, Kędzierz, Kozłów, gdzie w sumie zamieszkuje ok. 

2640 mieszkańców. Także młodzież szkolna zyska dostęp do profilaktycznej pomocy 

zdrowotnej oraz opieki stomatologicznej. Wprowadzenie do budżetu jest konieczne z uwagi na 
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planowaną budowę Ośrodka Zdrowia w Pustyni. Zabezpieczone środki zostaną wydatkowane 

na wykonanie dokumentacji technicznej. Zabezpieczenie dotyczy dz. 700, rozdz. 70095 § 6050. 

ADMINISTRACJA PUBLICZNA 

1) 35 000 zł - Na wniosek Dyrektor GZEASiP zwiększa się środki o kwotę 35 000 zł na 

dokończenie realizowanego w latach 2017-2019 programu pt. „Program zdrowotny w zakresie 

prewencji i wykrywania chorób układu krążenia. Działania edukacyjne wśród dzieci 

 i młodzieży w gminie Dębica". Celem programu jest zmniejszenie umieralności  

i zachorowalności na choroby układu krążenia oraz poprawa stanu zdrowia i jakości życia oraz 

podnoszenie jakości i efektywności regionalnego systemu ochrony zdrowia. Środki 

przeznaczone zostaną na analizę i określenie stopnia realizacji jako nieodzownego czynnika 

programu, a także dalsze podnoszenie świadomości wśród młodzieży na temat chorób układu 

krążenia i długofalowych skutków ich nie wykrycia oraz zmianę stylu życia w celu 

zapobiegania ich powstawaniu. Program skierowany jest do uczniów szkół podstawowych klas 

VI i VII z terenu naszej gminy. Zabezpieczenie środków dz.750, rozdz. 75085, §§ 4170 i 4300 

BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA 

1) 45 000 zł – środki finansowe potrzebne są na zakup umundurowania dla jednostek OSP  

z terenu gminy Dębica w związku z wymianą mundurów specjalnych Nomex, które muszą być 

zgodne z ustawą o ochronie przeciwpożarowej. Zabezpieczenie dotyczy dz. 754, rozdz. 75412 

§ 4210. 

2) 20 000 zł -„Rozbudowa remizy OSP w Stasiówce” - rozbudowa była wielokrotnie zgłaszana 

przez mieszkańców sołectwa Stasiówka oraz strażaków OSP jako konieczna i niezbędna 

inwestycja, w celu prawidłowego działania remizy Ochotniczej Straży Pożarnej. Rozbudowa 

budynku ma na celu zwiększenie powierzchni użytkowej przeznaczonej na cele OSP. 

Zabezpieczone środki zostaną wydatkowane na wykonanie dokumentacji technicznej. 

Zabezpieczenie dotyczy dz. 754, rozdz. 75412 § 6050. 

 

OŚWIATA I WYCHOWANIE 

1) 5 000 zł – zwiększenie środków  finansowych dla ZS Latoszyn z przeznaczeniem na 

opracowanie i druk publikacji  na temat Jana z Latoszyna. Środki te pozwolą na dokładne  

poznanie i przedstawienie  życia i zasług Jana z Latoszyna, wybitnej postaci ziemi dębickiej, 

mieszkańca naszej Gminy. Była to niezwykła postać swojej epoki znana jako rektor 

Uniwersytetu Krakowskiego oraz doradca Kazimierza Jagiellończyka. Zabezpieczenie dotyczy 

dz. 801, rozdz. 80101 §§ 4170 i 4300. 

2) 8 200 zł – zwiększenie środków finansowych dla ZS Latoszyn z przeznaczeniem na zakup  

i montaż zadaszenia z poliwęglanu nad wejściem do szkoły. Wynika to z potrzeby zwiększenia 

ochrony przed warunkami atmosferycznymi oraz bezpieczeństwa osób oczekujących na dzieci 

przed wejściem do budynku - wniosek radnych przedstawiony na komisji 23 marca 2021r. 

Zabezpieczenie dotyczy dz. 801, rozdz. 80101 § 4300. 

3) 200 000 zł - wprowadzenie do budżetu zadania pn. „Przebudowa instalacji c.o. w ZS  

w Pustkowie-Osiedlu”. W związku ze złym stanem technicznych zachodzi konieczność 

przebudowy instalacji C.O.  Instalacja funkcjonuje od początku powstania szkoły, tj. lat 60 XX 

w. W ramach środków zostaną wykonane roboty budowlane polegające na przebudowie  

i wymianie instalacji C.O. oraz zakup i montaż nowego pieca do ogrzewania budynku ZS. 

Realizacja w latach 2021-2022. Szacowany koszt 450 000 zł. Zabezpieczenie dotyczy dz. 801; 

rozdz. 80101 §6050. 

4) 16 000 zł - wprowadzenie do budżetu zadania pn. „Przebudowa oddziału zerowego w ZS  

w Pustkowie”.  Zostanie wykonana dokumentacja projektowa, która określi wielkość i zakres 

prac niezbędnych do adaptacji starej części sali gimnastycznej na oddział „0”. W ramach 

zadania poprzednia sala gimnastyczna zostanie zaadaptowana na salę przedszkolną oddziału 

„0”, co pozwoli na zwiększenie liczby miejsc w przedszkolu (w pomieszczeniu dotychczasowej 

zerówki zostanie utworzony dodatkowy oddział przedszkolny). Realizacja jest możliwa dzięki 

wybudowanej nowej sali gimnastycznej. Zabezpieczenie dotyczy dz. 801; rozdz. 80101 §6050. 
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5) 10 100 zł – Wykonanie monitoringu na terenie placówek oświatowych – w tym plac zabaw 

przy szkole w Latoszynie, gdzie zgłaszane były akty wandalizmu. Celem zadania będzie 

zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców. Przystępując do realizacji programu objęcia 

monitoringiem miejsc publicznych na terenie Gminy Dębica w pierwszej kolejności po 

dokonaniu analizy, uwzględniono wykonanie monitoringu w  wymienionych lokalizacjach. 

Zabezpieczenie dotyczy dz. 801; rozdz. 80101 §6050. 

6) 11 900 zł – Wykonanie monitoringu na terenie placówek oświatowych - plac zabaw przy 

szkole w Głobikowej i budynku B szkoły w Pustkowie Osiedlu, zgodnie z w/w programem. 

Zabezpieczenie dotyczy dz. 801; rozdz. 80101 §4300. 

7) 229 000 zł - Zwiększenie środków dla ZS w Pustkowie w kwocie 14 000 zł na remont 

dwóch sal lekcyjnych oraz w kwocie 11 000 zł na wymianę głównej bramy wjazdowej. 

Przeprowadzone remonty pozwolą na prawidłowe funkcjonowanie sal lekcyjnych i naprawę 

zużytej bramy wjazdowej. 

Zwiększenie środków finansowych w kwocie 36 000 zł dla SP w Brzeźnicy na cyklinowanie 

 i lakierowanie parkietu sali gimnastycznej. Remont pozwoli na przywrócenie do stanu 

pierwotnego podłogi sali gimnastycznej. 

Zwiększenie środków w kwocie 15 000 zł dla SP w Paszczynie na remont sali lekcyjnej  

z powodu jej zużycia, pozwoli na jej prawidłowe i zgodne z zasadami wykorzystanie przez 

dzieci i młodzież. 

Zwiększenie środków o kwotę 28 000 zł dla SP w Nagawczynie z przeznaczeniem na remont 

instalacji p.poż. co zwiększy to bezpieczeństwo dla osób przebywających w budynku zgodnie 

obowiązującymi przepisami BHP.  

Zwiększenie środków o kwotę 6 000 zł dla ZS w Zawadzie na remont schodów do szatni  

z powodu ich znacznego zużycia i pozwoli to przywrócić ich stan pierwotny. 

Zwiększenie środków o kwotę 10 000 zł dla SP w Stobiernej na remont korytarza łączącego 

szkołę z salą gimnastyczną. Odnowienie korytarza spowodowane jest jego znacznym 

zużyciem. 

Zwiększenie środków o kwotę 35 000 zł dla ZS w Podgrodziu na cyklinowanie i malowanie 

parkietu w sali gimnastycznej. Remont ten wpłynie na lepsze i bezpieczniejsze wykorzystanie 

obiektu do zajęć lekcyjnych.  

Zwiększenie środków dla SP w Gumniskach w kwocie 25 000 zł na remont schodów 

ewakuacyjnych wraz z zadaszeniem. Spowodowane jest to ich złym stanem technicznym  

i potrzebą przywrócenie ich prawidłowego funkcjonowania, zgodnie z zasadami BHP. 

Zwiększenie środków finansowych o kwotę 25 000 zł dla SP w Głobikowej na wykonanie 

remontu toalet dla dziewcząt w budynku A ze względu na ich zły stan techniczny. 

Zwiększenie w kwocie 24 000 zł dla ZS Latoszyn na malowanie korytarza górnego z powodu 

jego znacznego zużycia. Zabezpieczenie dotyczy dz. 801; rozdz. 80101 §4270. 

OCHRONA ZDROWIA 

1) 150 000 zł – środki na podwyższenie kapitału zakładowego Spółki Latoszyn Zdrój. 

Uzasadnienie zawarto w projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 

kapitału zakładowego spółki Latoszyn Zdrój Sp. z .o.o. i objęcie udziałów. Zabezpieczenie 

dotyczy dz. 851, rozdz. 85195 §6030.  

GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 

1) 52 000 zł  - realizacja zadań związanych z dogęszczaniem lamp oświetleniowych (zabudowa 

opraw typu LED) na istniejących sieciach elektroenergetycznych na terenie gminy Dębica.  

Zabezpieczenie dotyczy dz. 900, rozdz. 90015 § 4300. 

2) 50 000 zł – zwiększenie wartości zadania „Budowa sieci kanalizacyjnej Nagawczyna-

Północ (etap II)”. Realizacja ww. zadania będzie prowadzona przez 2 lata. Wartość 

kosztorysowa inwestycji 400.000 zł. Zadanie obejmuje wykonanie rurociągu tłocznego  

i przepompowni ścieków, co pozwoli na wyłączenie z eksploatacji oczyszczalni ścieków 

Nagawczyna-Północ i przepięcie sieci do oczyszczalni ścieków Zawada. Zabezpieczenie 

dotyczy dz. 900, rozdz. 90095 § 6050. 
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3) 96 500 zł - wprowadzenie do budżetu zadania pn. „Wykonanie monitoringu na terenie 

Gminy Dębica przy placach zabaw i terenach rekreacyjnych”. W ramach środków zostanie 

wykonany monitoring w miejscach publicznych, gdzie zgłaszane były akty wandalizmu. Celem 

zadania będzie zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Dębica. Przystępując do 

realizacji programu objęcia monitoringiem miejsc publicznych na terenie Gminy Dębica 

 w pierwszej kolejności po dokonaniu analizy, uwzględniono wykonanie monitoringu  

w następujących lokalizacjach na placach zabaw w: Pustkowie (Słomiankach,), Paszczynie 

(przy remizie), Pustyni (przy przejeździe kolejowym); w parku wiejskim w Nagawczynie, 

Centrum Wiejskim w Paszczynie;  boisku w Pustkowie (Słomiankach); przy budynku Domu 

Kultury w Podgrodziu. Zabezpieczenie dotyczy dz. 900, rozdz. 90095 § 6050. 

4) 31 500 zł – wykonanie monitoringu ( w uzasadnieniu j.w.) przy placach zabaw w Zawadzie 

(przy oczyszczalni ścieków), Męciszowie, Brzeźnicy (przy ul. Kwiatowej), Kochanówce, 

boisku w Brzeźnicy Woli. Zabezpieczenie dotyczy dz. 900, rozdz. 90095 § 4300. 

KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 

1) 25 000 zł - wprowadzenie do budżetu zadania pn. „Remont wiaty rekreacyjno-kulturalnej 

oraz doposażenie Domu Kultury we wsi Braciejowa”. Na wniosek sołtysa wsi Braciejowa 

uwzględniono konieczność wykonania remontu wiaty rekreacyjno - kulturalnej. Na 

przedmiotowe zadanie złożono wniosek o dofinansowanie z Podkarpackiego Programu 

Odnowy Wsi. W ramach środków zostaną wykonane roboty polegające na wymianie podłogi 

oraz poszyciu ścian szkieletowych oraz zakup wyposażenia (4 szt. stołu drewnianego 

ogrodowego oraz 16 krzeseł drewnianych). Inwestycja ma na celu wzrost aktywności 

 i integracji mieszkańców wsi Braciejowa. Zabezpieczenie dotyczy dz. 921, rozdz. 92109 §§ 

4210 i 4270. 

2) 27 000 zł – wniosek Dyrektora CKiB o uchwalenie środków na odnowienie i naprawę figur 

znajdujących się w Parku Owadów w Stobiernej. Zabezpieczenie środków w dz. 921, rozdz. 

92109, § 2480. 

3) 10 000 zł - wniosek Dyrektora CKiB o przyznanie środków dotacji podmiotowej na 

pokrycie strat wynikających z zamieszkania pogorzelców w Domu Kultury w Brzeźnicy  

w kwocie 5 000 zł i organizację inicjatyw młodzieżowych przy współpracy z koordynatorem 

do spraw młodzieży 5 000 zł. Zabezpieczenie środków w dz. 921, rozdz. 92109, § 2480. 

4) 50 000 zł – wniosek Dyrektora CKiB o przyznanie środków dotacji podmiotowej. Kwota 50 

000 zł zostanie przeznaczona na ponowne aktywowanie Klubów Seniora na terenie gminy 

Dębica. Sukcesywnie znoszone są obostrzenia nakładane na obywateli, co umożliwia ponowne 

działanie instytucji kultury. Wielu członków Klubów Seniora monituje o wznowienie spotkań, 

ponieważ większość z nich została zaszczepiona przeciw Covid-19. Kwota 50 000 zł zostanie 

przeznaczona między innymi na:  

 organizację spotkań tematycznych i szkoleniowych w budynkach CKiB 

 organizację zajęć z profilaktyki prozdrowotnej 

 organizację zajęć z zakresu rekreacji (nordic walking, korzystanie z basenów w Latoszynie  

Zdroju) 

 organizację przedsięwzięć kulturalnych dla seniorów, takich jak prezentacja filmów  przy 

zachowaniu odstępów i reżimu sanitarnego 

 wycieczki krajoznawcze 

 pokrycie kosztów użytkowania budynków CKiB przez seniorów na prowadzenie 

działalności 

Zabezpieczenie dotyczy środków w dz. 921, rozdz. 92109, § 2480. 

KULTURA FIZYCZNA 

Wniosek Dyrektora GOSIR: 

Odtworzenie na planie środków finansowych w 2021 roku, a dotyczących roku 2020 tj.: 

1. Pozyskane środki w 2021 roku, dotyczące zwolnienia z opłacania należności z tytułu 

składek ZUS za miesiąc listopad w kwocie 22 467,68 zł 

2. Pozyskane środki w 2021 roku, dotyczące zwolnienia z opłacania należności z tytułu 

składek ZUS za miesiąc grudzień w kwocie 37 976,80 zł 
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3. Pozyskane środki w 2021 roku, dotyczące zwolnienia z opłacania należności z tytułu 

składek ZUS za wypłaconą 13 pensję w miesiącu luty (dotyczącą roku 2020), w kwocie 25 

917,97 zł. 

Ponadto odtworzenie środków z: 

1. Refundacji wynagrodzeń za 2020 rok (wpłata 21 stycznia 2021) w kwocie 1 793,11 zł. 

2. Naliczonego VAT-u za miesiąc grudzień 2020 w kwocie 1 849,33 zł. 

3. Udzielonego użytkownikom upustu w wysokości 50% cen biletu posiadaczowi ważnej karty 

„Gmina Przyjazna Rodzinie 3+” w wysokości 3 759,30 zł. 

Odtworzenie środków w wysokości 28 346,37 zł dotyczy również dochodu z dzierżawy terenu 

pod instalację  telekomunikacyjną zawartą z firmą POLKOMTEL Infrastruktura Spółka z o.o. 

(za 2020 r w wysokości 19 973,54 zł oraz za miesiące I-IV 2021 w wysokości 8 372,83 zł). 

Umowa ta wcześniej byłą zawarta z Klubem Sportowym „CHEMIK” Pustków, a środki 

 z umowy były wykorzystywane na doposażenie obiektów sportowych. Po przekazaniu terenu 

w trwały zarząd  Gminnemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji Gminy Dębica nastąpiła zmian 

umowy na rzecz GOSIR. 

Wszystkie w/w środki w wysokości 122 110 zł Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji Gminy 

Dębica planuje przeznaczyć na rozbudowę infrastruktury sportowo-rekreacyjnej w dz. 926, 

rozdz. 92604, § 4300. 

 

 III. ZMNIEJSZENIA PLANOWANYCH WYDATKÓW  

 W związku z wprowadzeniem do budżetu przychodów z tytułu niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków 

nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi w odrębnych ustawach, tj. środków RFIL, którymi zostaną sfinansowane n/w 

zadania, zmniejszeniu ulegają planowane wydatki własne na te zadania.  

1) Przebudowa drogi powiatowej Nr 1303R Łabuzie-Południk-Kamieniec  

w km 8+040-12+848 w miejscowości Braciejowa i Głobikowa - 442 000 zł 

2) Przebudowa drogi powiatowej nr 1296R Wielopole-gr. Powiatu-Dębica – budowa       

chodnika w km 18+548-19+502 - etap II w km 18+548-19+052 - 200 000 zł 

3) Przebudowa drogi powiatowej nr 1285R Stacja Kochanówka-Paszczyna – budowa chodnika 

w km 1+366-2+445 - etap II w km 1+996-2+445 – 200 000 zł 

Zmniejszenie wydatków dotyczy dz. 600, rozdz. 60014 § 6300. 

 

  Radny Tomasz Bukowski podziękował za otrzymany wykaz zadań inwestycyjnych 

związanych z drogownictwem. Następnie poprosił o wyjaśnienia dotyczące budowy chodnika 

w Zawadzie wzdłuż tzw. „białej drogi” z wykonaniem nakładki. Dalej zapytał dlaczego  

w pierwszej kolejności nie jest wykonany monitoring przy placu zabaw Centrum Kulturalno-

Oświatowym w Zawadzie ( gdzie często zdarzają się dewastacje), tylko przy oczyszczalni 

ścieków w Zawadzie. Poprosił o informację, kto zgłosił taki wniosek. Zdaniem radnego 

priorytetem powinno być wykonanie monitoringu przy Centrum Kulturalno – Oświatowym  

w Zawadzie i w tej sprawie  radny kilkukrotnie podejmował rozmowy z Dyrektorem CKiB 

Marcinem Ciszkiem.  

 

  Radny Tomasz Domaradzki odniósł się do kwestii rozbudowy remizy w Stasiówce, 

gdzie zarzucono mu, że jest przeciwny wykonaniu tego zadania. Poinformował zebranych, że 

nie jest przeciwny, jednak uważa, że należy zacząć wsłuchiwać się w głos mieszkańców 

 i zgłaszane przez wszystkich problemy, a nie respektować prośby tylko pewnej grupy osób. 

Zaznaczył, że jego zdaniem są inne, bardziej potrzebne inwestycje, ( np. droga na stadion 

 w Stasiówce), które służyłyby nie grupie, lecz wszystkim mieszkańcom.  

 

      Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura powiedział, że radny Tomasz Domaradzki nie 

jest obiektywny w swojej wypowiedzi, ponieważ trudno uważać grupę strażaków za grupę 

mało istotną. Zaznaczył, że bardzo ubolewa nad faktem, że w Pustkowie-Osiedlu nie 
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funkcjonuje żadna jednostka OSP, ponieważ na takiej grupie zawsze można polegać w trudnej 

sytuacji.  

 

 Dalej zabrał głos Zastępca Wójta Jacek Drobot. Udzielił wyjaśnień na zapytanie radnego 

Tomasza Bukowskiego dotyczące budowy chodnika wzdłuż tzw. „białej drogi” w m. Zawada. 

Wskazał, że na całość zadania przeznaczone jest 120 000 zł, z czego zostanie wykonana 

nakładka i chodnik. Koncepcja przebudowy chodnika nie jest jeszcze do końca ustalona  

w związku z sąsiadującymi przy drodze zjazdami.  

 

 Następnie radny Tomasz Bukowski zapytał, dlaczego tylko 120 000 zł jest przeznaczone na 

całą inwestycję. Zdaniem radnego kwota taka nie wystarczy na dokończenie przedmiotowego 

zadania. Radny wskazał, że cieszą go wszystkie inwestycje na ternie Gminy, jednak zarzucił, 

że zadanie dotyczące budowy chodnika w Nagawczynie zgłoszone zostało w tym roku, a już 

zostało pozytywnie rozpatrzone. Potrzeba wykonania chodnika w Zawadzie zgłoszona została 

2 lata temu. Zwrócił się zatem z prośbą o dokończenie tej inwestycji.  

 

 Zastępca Wójta Jacek Drobot poinformował radnego, że przedmiotowa droga jest zawarta 

we wniosku Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, na tzw. inwestycje w miejscowościach, 

gdzie funkcjonowały dawniej PGR-y. Jeśli otrzymamy dofinansowanie zakres prac będzie dużo 

większy, czekamy jeszcze na rozstrzygnięcie.  

 

 Radna Agata Wiater odniosła się do wypowiedzi radnego Tomasza Bukowskiego, 

wskazując, że mieszkańcy Nagawczyny od lat wnioskowali o budowę chodnika w północnej 

części Nagawczyny i wniosek ten był zgłaszany na każdym zebraniu wiejskim. Chodnik jest  

w tym miejscu bardzo potrzebny, ponieważ jest tam nowe osiedle i dużo dzieci chodzi tamtędy 

do szkoły. Kolejno nawiązała do kwestii oczyszczalni, która jest do likwidacji i jest potrzeba 

przepięcia do nowej. Dalej odniosła się do słów radnego Tomasza Domaradzkiego, zaznaczając 

jak duże znaczenie dla wsi ma funkcjonowanie jednostek OSP. Jest to grupa społeczna, która 

wspiera sołtysów w każdej sytuacji, pracując bezinteresownie i ich również należy docenić. 

Kolejno poprosiła o stworzenie lepszych warunków dla strażaków z OSP w Stasiówce, gdzie 

druhny wraz ze strażakami mają wspólne przebieralnie.  

 

 Dalej zabrał głos Zastępca Wójt Marek Mikrut. Odniósł się do kwestii monitoringu, 

wskazując, że potrzeb gminy w tym zakresie jest bardzo dużo. Dokonano analizy i średnio 

rzecz biorąc, na każdą jednostkę (tj. CKiB, szkolnictwo oraz GOSiR) w tej kwestii 

przeznaczone jest ok. 200 000 zł. Oprócz tego place zabaw również wymagają zabezpieczenia 

mienia komunalnego. W obecnym czasie przyjęto jako priorytet zabezpieczenie placów zabaw, 

gdyż tam następuje najwięcej dewastacji. W związku z tym  proponowana kwota 150 000 zł 

została zaproponowana dla 13 obiektów na terenie Gminy. Potrzeba zatem zbudowania 

centralnej stacji monitoringu, czyli komputera podłączonego do Internetu, który dawałby 

możliwość podglądu i zapisywania nagrań.  Pod uwagę wzięto kwestie lokalizacyjne, kwestie 

dewastacji mienia. Oprócz tego są dwa obiekty, które wymagają zabezpieczenia mienia tj. 

boisko obok remizy w Brzeźnicy Woli, wynika to z tego, że z Funduszu Sołeckiego 

zabezpieczono na ten cel kwotę 5 000 zł i Gmina tylko dokłada do tej kwoty. Jest jeszcze 

budynek szkoły w Pustkowie – Osiedlu, wynika to z zabezpieczenia środków ze szkolnictwa. 

Budowa systemu, którym będzie możliwość monitorować zdalnie to pierwszy etap. Potrzeb 

związanych z monitoringiem jest bardzo dużo, opiewają na kwotę 800 000 zł. 

 

 Następnie Wójt Gminy Stanisław Rokosz zwrócił się do radnego Tomasza Bukowskiego 

informując, że jeśli po odbytych przetargach będzie taka możliwość to umieszczenie 

monitoringu w miejscu, o które wnioskuje radny będzie potraktowane priorytetowo, a jeśli nie 

to zadanie to będzie realizowane w następnym roku budżetowym. Dalej zapytał, czy takie 

rozwiązanie problemu przybliża radnego do jego sfinalizowania.  
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 Radny Tomasz Bukowski odpowiedział twierdząco i podziękował panu Wójtowi.  

 

 Dalej Wójt Stanisław Rokosz nawiązał do wypowiedzi radnego Tomasza Domaradzkiego. 

Wskazał, że od wielu lat posiada wielki przywilej, którym jest przychylność nie tylko OSP  

w Stasiówce, ale również Koła Gospodyń Wiejskich, Grupy LKS jak również grup 

nieformalnych i parafialnych. Wójt ze wszystkimi grupami ma dobry kontakt i  uważa, że służy 

to całemu społeczeństwo. Następnie wraził rozczarowanie, że podczas spotkań 

organizowanych z powyższymi grupami w Stasiówce, radny nie jest obecny.  

 

 Radny Tomasz Domaradzki odpowiedział Panu Wójtowi, że nie uczestniczy w spotkaniach 

organizowanych z OSP, ponieważ nie jest o nich informowany. Kolejno odniósł się do 

kontaktu Wójta z mieszkańcami, zarzucając, że ma go tylko z pewną grupą i od wielu lat Wójt 

nie pojawia się na zebraniach sołeckich w Stasiówce. Zaznaczył, że funkcjonowanie grup OSP 

ma duże znaczenie dla społeczeństwa, ale remiza OSP była remontowana 2 lata temu i w tym 

momencie mogłyby zostać zrealizowane w Stasiówce inne inwestycje.  

 

 Wójt Stanisław Rokosz odpowiedział radnemu, że jeżeli nie stworzymy odpowiednich 

warunków  w remizach, to w świetle rozporządzenia taka jednostka OSP nie będzie mogła 

zostać zaliczona do nowych programów jednostek ratowniczo-gaśniczych. Wójt wyraził 

nadzieję, że OSP w Stasiówce ze względu na swoje dokonania zostanie zaliczona do takiego 

programu. Biorąc pod uwagę drogę do kompleksu rekreacyjno-sportowego obaj z radnym mieli 

zdanie, że nie jest to zadanie priorytetowe, ale biorąc pod uwagę, fakt, że znajduje się tam 

kompleks musi być dojazd do tego miejsca, aby środki mogły zostać przydzielone.  

 

 Kolejno zabrała głos radna Bernadetta Ciszek. Zwróciła się do Przewodniczącego Rady 

Gminy z prośbą o zaapelowanie do radnych, aby przestali prowadzić prywatne rozmowy na 

sesji, gdyż zakłócają przebieg obrad. Podziękowała za umieszczenie na wykazie zadań 

drogowych inwestycji na terenie Stobiernej. Zaznaczyła, że dokonała analizy przekazanych 

środków i może powiedzieć, że Wójt Gminy podejmuje dobre decyzje i nadwyżka została 

rozdysponowana w sposób przemyślany, a inwestycje będą podejmowane tam, gdzie są 

naprawdę potrzebne. Dalej odniosła się do wypowiedzi radnego Tomasza Domaradzkiego 

wskazując, że jego słowa oznaczają, że występuje przeciwko OSP w Stasiówce. Kolejno 

zaznaczyła, że były sołtys ze Stasiówki Pan Władysław Ciebień współpracował ze wszystkimi 

jednostkami i klubami i brak zaproszenia obecnego sołtysa na spotkania, może oznaczać, że 

jest on osobą konfliktową. Następnie przypomniała sytuację, kiedy pewna grupa mieszkańców 

zwróciła się do radnego Tomasza Domaradzkiego na mediach społecznościowych z prośbą  

o poprawę drogi w kierunku stadionu w Stasiówce, natomiast on odmówił, stwierdzając, że nie 

ma takich możliwości. Zaznaczyła, że to też była grupa mieszkańców, której odmówił  

pomocy. 

 

 Następnie zabrał głos radny Jan Halwa. Złożył podziękowania za przekazane środki na 

sołectwa Brzeźnica i Brzeźnica Wola. Następnie poprosił o trzymanie się ram programu obrad, 

żeby ich niepotrzebnie nie przedłużać.   

 

 Dalej zabrał głos radny Grzegorz Pietrzyk. Dołączył do podziękowań złożonych przez 

radnego Jana Halwę za przekazanie środków na Brzeźnicę. Następnie nadmienił, że odkąd 

pełni funkcję radnego nie pamięta sytuacji, żeby któryś z radnych był przeciwko inwestycji, 

która miała być realizowana na terenie jego miejscowości i uważa, ze zachowanie radnego 

Tomasza Domaradzkiego nie jest w porządku wobec mieszkańców.  

 

 W dalszej części zabrał głos radny Lech Żurek: „ Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, 

Panie i Panowie Radni. Jestem zszokowany, zdziwiony tym wypominaniem cały czas. To źle, to 
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źle, to niedobrze, to niedobrze. Jestem radnym już kupę lat i szanowałem każdą jedną 

inwestycję, którą polecił Wójt, czy Rada zatwierdziła. Kłócicie się o monitoring. Ja dałem 

pieniądze 2 lata już i po kolei daliśmy i nie ma tego monitoringu. Nie będę się upominał, będą 

pieniądze, będzie monitoring. W któryś dzień  nastąpi, że zawsze coś będzie. Za pamięć 

Wójtowi dziękuję i Radnym za (…) za budżetem za dane sołectwa, za dane miejscowości. 

Dziękuję bardzo”.   

 

 Kolejno radny Edward Niedbalec zwrócił się do radnej Agaty Wiater. Poinformował, że 

każdy radny ma swoje zdanie i może je wypowiedzieć. Wypowiedzi radnych są różne, 

ponieważ nie wszyscy są wykształceni, ale każdy ma prawo do wyrażenia swojego zdania.  

 

 Głos zabrał radny Dariusz Dobrowolski odnosząc się do podejmowanych inwestycji na 

Stasiówce. Zaznaczył, że jako długoletni strażak zna potrzeby tej grupy i bardzo dziękuje za 

podjęcie decyzji o rozbudowie remizy OSP w Stasiówce, w związku z czym strażacy będą 

mieć lepsze warunki, m.in. oddzielne przebieralnie, o których wspominała uprzednio radna 

Agata Wiater. Zaznaczył, że nie usłyszał od mieszkańców ani jednej negatywnej opinii na 

temat wykonania tej inwestycji.  Dalej odniósł się do tematu drogi przy stadionie w Stasiówce, 

wskazując, że od 10 lat czyniono starania o jej remont. W tym miejscu znajduje się centrum 

sportowe Stasiówki, bardzo dużo rzeczy dzieje się w tamtym miejscu, dodatkowo tą drogą 

rodzice dowożą dzieci do szkoły i jest ona często uczęszczana. W tej chwili kierowcy musza 

jeździć po błocie. Serdecznie podziękował za zauważenie tej potrzeby mieszkańców Stasiówki  

i przekazanie środków na remont przedmiotowej drogi.  

 

 Następnie zabrał głos radny Tomasz Bukowski. W imieniu mieszkańców Zawady 

serdecznie podziękował za przekazane środki na inwestycje w ich miejscowości. Wyraził 

nadzieję na owocną dalszą współpracę i dokończenie zadania związanego z budową chodnika 

 i remontu „ białej drogi” w Zawadzie. Kolejno zaznaczył, że nie jest i nigdy nie był przeciwny 

budowie chodnika w północnej części Nagawczyny. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (19 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/317/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. Radny Edward Niedbalec z przyczyn technicznych nie uczestniczył w głosowaniu.  

 

 

Ad. 3. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania 

finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2021 przez Gminę Dębica (dot. zad. pn.: 

„Budowa sieci kanalizacyjnej Nagawczyna-Północ – etap II”). 

………………………………………………………………………………………………..…. 

 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy 2021 przez Gminę Dębica (dot. zad. pn.: „Budowa sieci 

kanalizacyjnej Nagawczyna-Północ – etap II”) przedstawił Zastępca Wójta – Jacek Drobot. 

 

 Podjęcie uchwały jest konieczne w związku z zamiarem rozpoczęcia procedury 

przetargowej. Zadanie będzie realizowane w latach 2021-2022. Wartość inwestycji szacowana 

jest na 400 000,00 zł brutto. Zakres inwestycji polega na budowie rurociągu tłocznego  

o długości 800m i pompowni. Zrealizowanie powyższego zadania pozwoli na wyłączenie  

z eksploatacji oczyszczalni ścieków Nagawczyna-Północ i przepięcie sieci do oczyszczalni 

ścieków Zawada. 
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 Do telekonferencji po problemach technicznych dołączył radny Edward Niedbalec. 

Poinformował, że oddaje głos „ za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie dokonania zmian  

w budżecie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/318/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad. 4 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy 2021 przez Gminę Dębica (dot. zad. pn.: „ Przebudowa 

instalacji C.O. w ZS w Pustkowie Osiedlu). 

…………………………………………………………………………………………………... 

 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza 

rok budżetowy 2021 przez Gminę Dębica (dot. zad. pn.: „ Przebudowa instalacji C.O. w ZS  

w Pustkowie Osiedlu) przedstawił Zastępca Wójta – Jacek Drobot.  

 

 Podjęcie uchwały jest konieczne w związku z zamiarem rozpoczęcia procedury 

przetargowej i wyłonieniem Wykonawcy robót dla przedmiotowego zadania. Przedmiotem 

inwestycji jest przebudowa instalacji C.O. wraz z wymianą kotła w Zespole Szkół w Pustkowie 

Osiedlu. Realizacja jest niezbędna w związku ze złym stanem technicznych instalacji C.O. 

Instalacja funkcjonuje od początku powstania szkoły, tj. lat 60. XX w. W ramach środków 

zostaną wykonane roboty budowlane polegające na przebudowie i wymianie instalacji C.O. 

oraz zakup i montaż nowego pieca do ogrzewania budynku ZS. Realizacja w latach 2021-2022. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/319/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Radzie Gminy za jednogłośne przyjęcie 

projektu uchwały, który dotyczył budynku, w którym przepracował 35 lat i cieszy się, że 

doczekał czasu kolejnej jego modernizacji.  

 

Ad.5. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Latoszyn Zdrój Sp. z o.o. i objęcie udziałów. 

……………………………………………………………………………………………………. 

 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki 

Latoszyn Zdrój Sp. z o.o. i objęcie udziałów przedstawił Prezes Latoszyn Zdrój Sp. z o.o. – 

Paweł Wolicki. 

 

     W związku z ograniczeniami prowadzenia działalności basenów z uwagi na sytuację 

pandemiczną w Polsce, Latoszyn Zdrój Sp. z o.o. nie mogła udostępniać dla klientów basenu  

z wodą siarczanowo-wapniową w dniach: 

 

-  od 17 października 2020 r. do 12 lutego 2021 r. 

- oraz od 20 marca 2021 r. do dziś.  

 

Planowane otwarcie basenów ma nastąpić dopiero 29 maja 2021 r. 
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Takie ograniczenia bardzo negatywnie wpływają na sytuację finansową Spółki, 

ponieważ działalność związana z udostępnianiem basenu stanowi główny jej przychód. 

 

 

Zestawienie strat z powodu zamknięcia działalności basenu 

z powodu COVID-19 w Latoszyn Zdrój Sp. z o.o. w 2021 r. 

 

MIESIĄC Prognozowana sprzedaż 
Wyliczenie prognoza/realizacja 

Przychód Różnica 

STYCZEŃ  2021 r 60 000  0  60 000 

LUTY  2021 r 60 000  23 209  36 791 

MARZEC 2021 r 60 000  23 897  36 103 

KWIECIEŃ   2021 r 60 000  0  60 000 

MAJ  2021 r 60 000  0  60 000 

RAZEM: 300 000  43 890 256 110 

 

Straty wyliczone są na bazie przychodów z ostatnich miesięcy normalnej działalności. 

 

Spółka natomiast również w czasie braku działalności basenowej ponosi koszty stałe 

związane z utrzymaniem basenu , które w analogicznym  okresie od 01.01.2021  do 31.05.2021 

wynoszą: 

Koszty podstawowe: 

Energia : 74 090 zł 

Gaz: 37 681 zł 

Wynagrodzenia i ubezpieczenie społeczne: 103 854 zł  

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/320/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad. 6. 

Sprawozdanie za 2020 r. z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Programu Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2020 na terenie 

Gminy Dębica. 

…………………………………………………………………………………………………... 

 

Sprawozdanie za 2020 r. z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Programu Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2020 na terenie 

Gminy Dębica przedstawił Kierownik GOPS- Piotr Mączka. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

  

Ad. 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025”.  

…………………………………………………………………………………………………… 
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 Głos zabrała Pani Renata Wojna – pracownik Poradni Terapii Uzależnień  

i Współuzależnienia. Profilaktyka Uzależnień i Przemocy Domowej. Przekazała zebranym 

informacje na temat przemocy domowej, sposoby jej diagnozy, mechanizmach i rodzajach 

przemocy domowej oraz pracy z osobami, które doświadczyły przemocy domowej i udzielaniu 

im pomocy.  

 

Ustawa z dnia 29 lipca 2005 o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie /tj. Dz. U z 2020, 

poz. 2018 z późn.zm./ w art. 6 ust. 2 nałożyła na gminę obowiązek tworzenia gminnego 

systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w tym opracowanie i realizacje Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 

Wobec powyższego program na lata 2021-2025 jest kontynuacją działań podjętych w ramach 

realizacji programu na lata 2011-2020. Głównym celem programu jest zwiększenie 

skuteczności przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz zmniejszenie skali zjawiska  

w gminie. Powyższy cel realizowany będzie poprzez działania Zespołu Interdyscyplinarnego 

przy aktywnej współpracy służb wymienionych w programie. Praca ze zjawiskiem przemocy, 

aby była skuteczna i przynosiła trwałe efekty musi być realizowana interdyscyplinarnie.  

Program stanowi plan działań instytucji i organizacji zobowiązanych do podejmowania działań 

na rzecz zapobiegania i zwalczania przemocy w rodzinie, a tym samym przyczyni się do 

usprawnienia lokalnego systemu przeciwdziałania i ograniczenia w/w zjawiska. Realizacja 

Programu w efekcie zakłada, że nastąpi dalszy wzrost świadomości społecznej na temat 

zjawiska przemocy, przypadki przemocy będą rozpoznawane wcześniej i skuteczniej, a także 

wzmocniony zostanie zintegrowany i efektywny system pomocy osobom doznającym 

przemocy w rodzinie. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/321/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad.8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru „Pustków Osiedle – strefa rekreacji”. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

 Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru „Pustków Osiedle – strefa rekreacji” przedstawił Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej _ Mariusz Bobulski.  

  

 Działając na podstawie art. 17 pkt 14 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity: Dz. U. z 2021r., poz. 741 z późn. zm.) 

Wójt Gminy Dębica przedstawia Radzie Gminy Dębica do uchwalenia projekt miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru „Pustków Osiedle – strefa rekreacji”. 

 

I. Dane ogólne 

Rada Gminy Dębica na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 ustawy o samorządzie gminnym  

w dniu 18 lipca 2019 r. podjęła uchwałę nr X/107/2019 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w granicach określonych 

na załączniku graficznym nr 1 do powyższej uchwały. 
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Obszar objęty projektem planu, położony w centralnej części miejscowości Pustków-Osiedle. 

Znaczącą powierzchnię obszaru stanowią tereny gruntów leśnych.  

Projekt planu miejscowego został sporządzony w trybie art. 17 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 

 o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz zgodnie z rozporządzeniem Ministra 

Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie wymaganego zakresu projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy (Dz. U. Nr 164, poz. 1587). Brak w planie 

ustaleń wymaganych art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym oznacza, że w tym zakresie nie występuje potrzeba ich 

określenia lub, że nie występowały one w granicach obszaru objętego planem w momencie 

uchwalania planu, w szczególności dotyczy to: granic i sposobów zagospodarowania terenów 

lub obiektów podlegających ochronie, na podstawie odrębnych przepisów w zakresie: terenów 

górniczych, obiektów wymagających ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków oraz dóbr 

kultury współczesnej a także obszarów szczególnego zagrożenia powodzią, krajobrazów 

priorytetowych określonych w audycie krajobrazowym oraz w planach zagospodarowania 

przestrzennego województwa. Plan miejscowy nie narusza ustaleń Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Dębica, uchwalonego Uchwałą Nr 

I/5/98 Rady Gminy Dębica z dnia 10 marca 1998 r. z późn. zm. 

 

II. Procedura opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: 

Przeprowadzono pełną procedurę wynikającą z art. 17 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Po podjęciu przez Radę Gminy Dębica w/w 

uchwały Wójt Gminy Dębica jako organ sporządzający projekt kolejno: 

1) ogłosił w prasie miejscowej, w sposób zwyczajowo przyjęty oraz przez obwieszczenie na 

tablicach ogłoszeń o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, określając formę, miejsce i termin składania wniosków, w terminie nie 

krótszym niż 21 dni od daty ukazania się ogłoszenia; 

2) zawiadomił na piśmie o podjęciu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego, instytucje i organy właściwe do uzgodnienia  

i opiniowania projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  

3) uzgodnił z RDOŚ i PPIS zakres strategicznej oceny oddziaływania na środowisko; 

4) sporządził projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  

5) sporządził prognozę skutków finansowych uchwalenia planu miejscowego; 

6) uzyskał opinię Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej; 

7) wystąpił o uzgodnienie i zaopiniowanie przedmiotowego projektu do pozostałych instytucji 

i organów określonych w art. 17 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz 

innych przepisach odrębnych;  

8) wystąpił z wnioskiem o wyrażenie zgody na zmianę przeznaczenia gruntów leśnych na cele 

nie-leśne do Marszałka Województwa Podkarpackiego oraz Ministra Środowiska oraz je 

uzyskał; 

9) ogłosił o wyłożeniu projektu planu do publicznego wglądu oraz wyznaczył w ogłoszeniu 

ter-min, w którym osoby fizyczne i prawne oraz jednostki organizacyjne nieposiadające 

osobowości prawnej mogą wnosić uwagi dotyczące projektu planu, nie krótszy niż 14 dni od 

dnia za-kończenia okresu wyłożenia; 

10)wyłożył projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego do publicznego 

wglądu oraz przeprowadził dyskusję publiczną; 

11)do wyłożonych dokumentów nie wpłynęły uwagi; 

12)przekazał projekt miejscowego planu zagospodarowania wraz z niezbędnymi załącznikami, 

dokumentacją planistyczną oraz niniejszym uzasadnieniem do Rady Gminy celem uchwalenia.  

 

III. Uzasadnienie objaśniające przyjęte rozwiązania w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania. 
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Ustalenia planu dotyczą tylko i wyłącznie terenów objętych planem i nie oddziaływają na 

tereny sąsiednie. Charakter planowanych rozwiązań, ich rodzaj i skala, a także zakres 

oddziaływania wskazu-ją, że wpływ wprowadzanych rozwiązań planistycznych nie będzie miał 

znaczącego oddziaływania na środowisko.  

Sporządzając projekt planu przeprowadzono analizę zgodności jego ustaleń ze studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dębica. Dokonując 

przedmiotowej analizy kierowano się charakterem studium, jako dokumentu kierunkowego  

o większym stopniu ogólności, którego ustalenia wymagają uściślenia i doprecyzowania na 

etapie sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Wprowadzane 

rozwiązania nie naruszają ustaleń obowiązującego Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Dębica. Projekt realizuje wskazane w studium 

kierunki przeznaczenia: UP – tereny usług publicznych – wzmacnianie trendów wykształcania 

się centrum w poszczególnych wsiach (z użytkowaniem zasadniczym w postaci usług miedzy 

innymi sportu) oraz ZP – tereny zieleni parkowej, urządzonej (z użytkowaniem zasadniczym, 

jako formy zieleni urządzonej z dopuszczalnymi formami urządzeń sportu i rekreacji). 

Wyznaczony w planie kierunek zagospodarowania nie wpłynie znacząco na zmiany  

w krajobrazie, które w znaczący sposób ingerowałyby w przestrzeń i otoczenie. 

Zagospodarowanie terenów nie wniesie zasadniczej zmiany w dotychczasowe użytkowanie 

terenów. Delimitacja terenów została dokonana przy poszanowaniu wartości określonych w art. 

1 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Ponadto realizacja 

postanowień planu nie spowoduje znaczącego oddziaływania na środowisko naturalne i nie 

wpłynie negatywnie na obszary chronione. Celem ustaleń planu jest takie ukształtowanie 

krajobrazu i przestrzeni, aby uwzględniała ona zarówno istniejące walory przy założeniu jej 

dobrej funkcjonalności i harmonijnej kompozycji, przy uwzględnieniu wartości 

ekonomicznych przestrzeni i prawa własności – stworzenie zielonej strefy rekreacji w centrum 

miejscowości (wyposażenie istniejących terenów leśnych w obiekty i urządzenia dla rekreacji. 

Przyjęte rozwiązania planistyczne pozwalają na optymalne wykorzystanie przedmiotowego 

obszaru, a tym samym jego rozwoju, zgodnie z jego predestynacją określoną istniejącymi 

warunkami i ograniczeniami prawnymi. Przyjęte ustalenia uwzględniają wyniki 

przeprowadzonych w ramach procedury planistycznej analiz ekonomicznych (prognoza 

skutków finansowych), środowiskowych (prognoza oddziaływania na środowisko)  

i społecznych (konsultacje z radnymi, inwestorami, wyłożenie do publicznego wglądu, 

dyskusja publiczna). Plan uwzględnia także zgłaszane w ramach prac wnioski,  

z ograniczeniami wynikającymi z przepisów powszechnie obowiązujących, uwarunkowań 

terenowych oraz procedury opiniowania i uzgodnień. W ramach procedury planistycznej 

zapewniono udział społeczeństwa na poszczególnych etapach sporządzania projektu (akcja 

informacyjna o przystąpieniu do sporządzenia projektu planu, możliwość składania wniosków, 

udział w wyłożeniu projektu do publicznego wglądu, możliwości składania uwag), przy 

zachowaniu pełnej jawności i przejrzystości procedury oraz zastosowanych rozwiązań.  

W zakresie wpływu na finanse publiczne, w tym budżet gminy, projekt planu wywoła 

obciążenia finansowe w zakresie budowy infrastruktury technicznej i komunikacji, a także 

związane ze sporządzeniem projektu. Ustalenia planu nie wpłyną na obniżenie wartości 

nieruchomości.  

Sposób realizacji wymogów wynikających z art. 1 ust. 2-4 ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym.  

W projekcie planu uwzględniono:  

1) wymagania ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury poprzez określenie: 

przeznaczenia terenów, wskaźników zagospodarowania terenów i parametrów kształtowania 

zabudowy, określenie przeznaczeń dopuszczalnych;  

2) walory architektoniczne i krajobrazowe dzięki ustaleniom dotyczącym kształtowania 

zabudowy i zagospodarowania terenów; 

3) wymagania ochrony środowiska, w tym gospodarowania wodami - ustalenia projektu planu 

uwzględniają wymagania ochrony środowiska i przyrody. Przyjęte rozwiązania oparte zostały 
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na analizach ekofizjograficznych i zweryfikowane w prognozie oddziaływania na środowisko, 

sporządzonej na potrzeby projektu planu. W tekście planu wymagania ochrony środowiska 

zostały określone poprzez nakaz zachowania wymaganych powierzchni biologicznie czynnych, 

a także właściwego gospodarowania wodami opadowymi i ściekami; 

4) wymagania ochrony zdrowia oraz bezpieczeństwa ludzi i mienia - Ze względu na 

wyznaczenie terenów, których przeznaczenie podstawowe i uzupełniające nie wywołuje 

żadnych szczególnych emisji nie nastąpi bezpośrednie zagrożenie dla zdrowia i życia 

mieszkańców na analizowanym obszarze. Wymagania ochrony zdrowia oraz bezpieczeństwa 

ludzi i mienia zostały uwzględnione w ustaleniach planu poprzez określenie 

nieprzekraczalnych linii zabudowy od dróg publicznych.  

Projekt planu został uzgodniony i pozytywnie zaopiniowany przez: 

 Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego,  

 Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego,  

 Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska. 

5) potrzeby obronności i bezpieczeństwa państwa - w projekcie planu uwzględniono potrzeby 

obronności i bezpieczeństwa państwa, co potwierdziły pozytywne uzgodnienia z organami 

bezpieczeństwa państwa i ochrony granic - Agencją Bezpieczeństwa Wewnętrznego, 

Wojewódzkim Sztabem Wojskowym i Bieszczadzkim Oddziałem Straży Granicznej;  

6) w projekcie planu uwzględniono potrzeby interesu publicznego, rozumianego jako 

uogólniony cel dążeń i działań, uwzględniających zobiektywizowane potrzeby ogółu 

społeczeństwa lub lokalnych społeczności, związanych z zagospodarowaniem przestrzennym;  

7) potrzeby w zakresie rozwoju infrastruktury technicznej, określając możliwość wyposażenie 

te-renów w sieci i urządzenia infrastruktury technicznej oraz precyzując zasady ich realizacji; 

8) zapewnienie udziału społeczeństwa w pracach nad projektem miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, w tym przy użyciu środków komunikacji elektronicznej, 

poprzez in-formację na stronie internetowej gminy, ogłoszenie w prasie, obwieszczenie na 

tablicach ogłoszeń o: a) przystąpieniu do sporządzenia projektu planu i o wyłożeniu projektu 

do publicznego wglądu, b) możliwości składania wniosków i uwag do projektu planu na 

piśmie, ustnie do protokołu lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez 

konieczności opatrywania ich podpisem elektronicznym, c) możliwości zapoznania się  

z niezbędną dokumentacją sprawy; 

9) zachowanie jawności i przejrzystości procedur planistycznych poprzez zastosowanie się do 

czynności formalno-prawnych określonych w art. 17 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym;  

10) potrzebę zapewnienia odpowiedniej ilości i jakości wody, do celów zaopatrzenia 

ludności po-przez wykorzystanie istniejącej sieci wodociągowej zapewniające odpowiednią 

ilość i jakość wody do celów zaopatrzenia ludności; 

11) przyjęte w planie rozwiązania przestrzenne nie wpłyną na podniesienie poziomu 

transportochłonności. Warunki wykorzystania publicznego transportu zbiorowego jako 

podstawowego środka transportu oraz przemieszczanie się pieszych nie zmienią się w stosunku 

do stanu istniejącego ze względu na sposób i stopień zagospodarowania terenów. 

 

Ustalając przeznaczenie terenu, a także określając sposób zagospodarowania i korzystania  

z terenu, Wójt Gminy Dębica zważył interes publiczny i interesy prywatne. Do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w terminie przewidzianym do składania 

wniosków nie wpłynęły żadne wnioski. W okresie składania uwag do wyłożonego do 

publicznego wglądu projektu planu wpłynęły uwagi, które zostały nieuwzględnione.  

 

Ocena aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania gminy Dębica oraz  

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego została przyjęta uchwałą Rady Gminy 

Dębica nr L/564/2018 z dnia 11 października 2018 r. Potrzeba sporządzenia planu 

miejscowego nie wynika z powyższej analizy, która nie formułowała zasadności sporządzenia 

projektu w zakresie obszaru objętym projektem, gdyż potrzeby powstały po jej podjęciu.   
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IV. Wnioski 

Przedłożony do uchwalenia miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

„Pustków Osiedle – strefa rekreacji”, nie narusza przepisów odrębnych i nie pozostaje  

w sprzeczności z interesem publicznym oraz uwzględnia wymogi ochrony środowiska, zatem 

tworzy podstawę do realizacji celów, o których mowa w uzasadnieniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/322/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Głos zabrał radny Józef Marek. Podziękował radnym za podjęcie powyższej uchwały  

i przekazane środki z budżetu na inwestycje w Pustkowie-Osiedlu. 

 

Ad. 9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Dębica na lata 2020–2024 z perspektywą do 2027 roku”. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębica 

na lata 2020–2024 z perspektywą do 2027 roku” przedstawił Dyrektor Wydziału gospodarki 

Przestrzennej- Mariusz Bobulski.  

 

Obowiązek opracowania Programu Ochrony Środowiska wynika z ustawy z dnia 27 

kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1219). Zgodnie z art. 17 

ust. 1 i 2 i art. 18 ust. 1 ww. ustawy program ten sporządza organ wykonawczy gminy,  

a następnie uchwala go Rada Gminy. Projekt „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Dębica na lata 2020–2024 z perspektywą do 2027 roku” został sporządzony przez Wójta 

Gminy Dębica w celu realizacji polityki ekologicznej państwa, zgodnie z powszechnie 

obowiązującymi przepisami prawa.  

Program ten definiuje cele i zadania na najbliższe lata, monitoring realizacji programu 

oraz nakłady finansowe potrzebne na wdrożenie założeń programu. Działania te ujęte  

w Programie mają na celu osiągnięcie trwałego i zrównoważonego rozwoju Gminy Dębica 

oraz poprawę jej atrakcyjności poprzez działania społeczne i inwestycyjne w zakresie ochrony 

środowiska, a także poprawę świadomości mieszkańców gminy w zakresie zachowań 

proekologicznych. Przyjęcie Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębica umożliwi 

Gminie występowanie o środki z zewnątrz na realizację zadań inwestycyjnych wpisanych  

w ww. Program. Zgodnie z wymaganiami określonymi w ustawie z dnia 3 października 2008 r.  

o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 

środowiska oraz  o ocenach oddziaływania na środowisko  (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 247) 

uzyskano niezbędne opinie Podkarpackiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora 

Sanitarnego w Rzeszowie i Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Rzeszowie dla 

projektu „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębica na lata 2020–2024 z perspektywą 

do 2027 roku”. Wspomniane powyżej organy odstąpiły od przeprowadzenia strategicznej 

oceny oddziaływania na środowisko dla projektu  Programu.   Ponadto na podstawie przepisów 

ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1219  

z późn. zm.)  Zarząd Powiatu Dębickiego Uchwałą Nr 404/2021 z dnia 17 marca 2021 r. 

zaopiniował pozytywnie projekt ww. Programu. W świetle powyższego podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest uzasadnione.   
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/323/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Dębica. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

 Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Dębica przedstawiła Inspektor w Wydziale Gospodarki 

Przestrzennej – Małgorzata Kubas.  

 

Zgodnie z art. 21 ust 1. pkt 2 ustawy z dnia 21 czerwca 2001o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie kodeksu cywilnego (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 611 ze 

zm.), Rada Gminy uchwala zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy. Zasady powinny  obejmować zagadnienia wymienione w art. 

21 ust. 3 cyt. ustawy.   Z uwagi na zmianę przepisów określonych przez ustawę z 22 marca 

2018 r. o zmianie ustawy o finansowym wsparciu tworzenia lokali socjalnych i domów dla 

bezdomnych, ustawy o ochronie praw lokatorów , mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 

kodeksu cywilnego oraz niektórych innych ustaw konieczne jest podjęcie uchwały 

uwzględniającej nowe zapisy. Stosownie do obowiązującej ustawy  zasady wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy powinny określać  

w szczególności:  

1) wysokość dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającą oddanie w najem lub 

podnajem lokalu na czas nieoznaczony i najem socjalny lokalu oraz wysokość dochodu 

gospodarstwa domowego uzasadniającą stosowanie obniżek czynszu;  

2) warunki zamieszkiwania kwalifikujące wnioskodawcę do ich poprawy;  

3) kryteria wyboru osób, którym przysługuje pierwszeństwo zawarcia umowy najmu 

lokalu na czas nieoznaczony i umowy najmu socjalnego lokalu;  

4) warunki dokonywania zamiany lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy oraz zamiany pomiędzy najemcami lokali należących do tego zasobu a osobami 

zajmującymi lokale w innych zasobach; 

 5) tryb rozpatrywania i załatwiania wniosków o najem lokali zawierany na czas 

nieoznaczony i najem socjalny lokali oraz sposób poddania tych spraw kontroli społecznej;  

6) zasady postępowania w stosunku do osób, które pozostały w lokalu opuszczonym 

przez najemcę lub w lokalu, w którego najem nie wstąpiły po śmierci najemcy;  

6a) warunki, jakie musi spełniać lokal wskazywany dla osób niepełnosprawnych,                      

z uwzględnieniem rzeczywistych potrzeb wynikających z rodzaju niepełnosprawności;  

6b) zasady przeznaczania lokali na realizację zadań, o których mowa w art. 4 ust. 2b.  

 

Uchwała uwzględnia te zapisy,  a jej podjęcie jest zasadne.       

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/324/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

oraz zasobem tymczasowych pomieszczeń na lata 2021-2025.  

…………………………………………………………………………………………………… 
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 Projekt uchwały w sprawie gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy oraz zasobem 

tymczasowych pomieszczeń na lata 2021-2025 przedstawiła Inspektor w Wydziale Gospodarki 

Przestrzennej - Małgorzata Kubas.  

 

Zgodnie z art.21 ust 1. ustawy z dnia 21 czerwca 2001o ochronie praw lokatorów , 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie kodeksu cywilnego (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 611 ze 

zm.), Rada Gminy uchwala wieloletnie programy gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy. Program powinien być opracowany na co najmniej 5 kolejnych lat i obejmować 

zagadnienia wymienione w art. 21 ust. 2 cyt. ustawy.  

Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy powinien obejmować  

w szczególności:  

1) prognozę dotyczącą wielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy  

w  poszczególnych latach;  

2) analizę potrzeb oraz plan remontów i modernizacji wynikający ze stanu technicznego 

budynków i lokali, z podziałem na kolejne lata;  

3) planowaną sprzedaż lokali w kolejnych latach;  

4) zasady polityki czynszowej oraz warunki obniżania czynszu;  

5) sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy oraz przewidywane zmiany w zakresie zarządzania mieszkaniowym zasobem 

gminy w kolejnych latach;  

6) źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych latach;  

7) wysokość kosztów w kolejnych latach, z podziałem na koszty bieżącej eksploatacji, koszty 

remontów oraz koszty modernizacji lokali i budynków wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy, koszty zarządu nieruchomościami wspólnymi, których gmina jest jednym ze 

współwłaścicieli, a także koszty inwestycyjne;  

8) opis innych działań mających na celu poprawę wykorzystania i racjonalizację 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, a w szczególności:  

a) niezbędny zakres zamian lokali związanych z remontami budynków i lokali,  

b) planowaną sprzedaż lokali. 

Uchwała uwzględnia ww. zapisy i jej  podjęcie  jest zasadne.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/325/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach.  

…………………………………………………………………………………………………… 

 Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach przedstawił Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej - Mariusz Bobulski.  

 

Ustawa z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych zawiera nowelizację   

art. 7, , która  przewiduje, że od m-ca lipca 2021 r. rada gminy określi w uchwale wzór 

wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzór deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego za okres  3 miesięcy poprzedzających dzień złożenia wniosku.  Wg 

powyższych uregulowań wniosek powinien zawierać  dane określone w art. 7 ust. 1c, natomiast  

wzór deklaracji określony jest poprzez wymagania zawarte w art. 1 d.   

Wg zapisów ww. ustawy wniosek o przyznanie dodatku mieszkaniowego zawiera:  
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1) imię i nazwisko wnioskodawcy oraz numer PESEL albo numer dokumentu 

potwierdzającego tożsamość wnioskodawcy w przypadku braku numeru PESEL;  

2) adres zamieszkania wnioskodawcy;  

3) wskazanie nazwy i adresu zarządcy budynku albo innej osoby uprawnionej do 

pobierania należności za lokal mieszkalny;  

4) określenie tytułu prawnego do lokalu mieszkalnego;  

5) informację o powierzchni użytkowej lokalu, w tym o łącznej powierzchni pokoi  

i kuchni oraz o powierzchni zajmowanej przez wnioskodawcę, w przypadku najmu albo 

podnajmu części lokalu;  

6) informację o liczbie osób niepełnosprawnych, w tym o liczbie osób poruszających się 

na wózku inwalidzkim oraz o liczbie innych osób niepełnosprawnych, których 

niepełnosprawność wymaga zamieszkiwania w oddzielnym pokoju;  

7) informacje dotyczące technicznego wyposażenia zajmowanego lokalu mieszkalnego 

o: a) sposobie ogrzewania lokalu (wyposażenie w centralne ogrzewanie),  

b) sposobie przygotowywania ciepłej wody użytkowej (wyposażenie w centralną 

instalację ciepłej wody),  

c) instalacji gazu przewodowego;  

8) informację o liczbie osób wchodzących w skład gospodarstwa domowego oraz  

o łącznych dochodach członków gospodarstwa domowego; Dodane ust. 1b– 1d w art. 7 wejdą 

w życie z dn. 1.07.2021 r.  

9) informację o łącznej kwocie wydatków na lokal mieszkalny, o których mowa w art. 6 

ust. 3–4a, za ostatni miesiąc; 

 10) potwierdzenie informacji, o których mowa w pkt 2–5 oraz 7 i 9, przez zarządcę 

budynku albo inną osobę uprawnioną do pobierania należności za lokal mieszkalny. 1d.  

Deklaracja o dochodach winna zawierać:   

1) dane osobowe wnioskodawcy: imię i nazwisko, adres zamieszkania, datę urodzenia, 

miejsce pracy lub nauki i źródła dochodu oraz jego wysokość;  

2) dane osobowe osób wchodzących w skład gospodarstwa domowego: imię  

i nazwisko, datę urodzenia, stopień pokrewieństwa z wnioskodawcą, miejsce pracy lub nauki 

 i źródła dochodów oraz ich wysokość;  

3) informację o sumie dochodów członków gospodarstwa domowego;  

4) informację o wysokości średniego miesięcznego dochodu na jednego członka 

gospodarstwa domowego. 

 Mając na uwadze powyższą regulację prawną podjęcie uchwały uznaje się za 

konieczne i uzasadnione.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/326/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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Ad.13. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości Mienia Komunalnego Gminy 

Dębica (dot. dz. nr 136/15 w m. Podgrodzie).  

…………………………………………………………………………………………………… 

Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości Mienia Komunalnego Gminy Dębica 

(dot. dz. nr 136/15 w m. Podgrodzie) przedstawił Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej 

– Mariusz Bobulski.  

Przedmiotowa działka położona na terenie gm. Dębica w miejscowości Podgrodzie 

stanowi własność  Gminy Dębica. Zgodnie z art. 37 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. 2020 poz. 1990 z późn. zm.) będzie przedmiotem 

sprzedaży w trybie przetargowym. Wartość ceny wywoławczej nieruchomości w przetargu 

zostanie wyceniona przez rzeczoznawcę, do której zostaną doliczone koszty przygotowania 

nieruchomości do sprzedaży. Środki uzyskane ze sprzedaży pozwolą na realizacje zadań 

własnych gminy. Działka nie posiada dojazdu jest mocno zakrzaczona i od dawna 

nieużytkowana. Gmina Dębica nie planuje ww. nieruchomości zagospodarować w celu 

realizacji zadań własnych.  Podjęcie uchwały o sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu  

jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/327/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.14. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębica, obszaru miejscowości Pustków.  

…………………………………………………………………………………………………… 

 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębica, obszaru miejscowości Pustków przedstawił 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Mariusz Bobulski.  

 

 Ze względu na potrzebę realizacji na terenie gminy Dębica inwestycji z zakresu 

przedsiębiorczości i usług, zgodnie z wnioskami właścicieli działek, mając na uwadze potrzebę 

zapewnienia odpowiednich rozwiązań planistycznych, zachowanie zrównoważonego rozwoju 

oraz ładu przestrzennego, Wójt Gminy Dębica wystąpił z wnioskiem o przystąpienie do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, dla obszaru położonego  

w Pustkowie, określonego na załączniku graficznym do niniejszej uchwały. Zmiany 

zachodzące w zagospodarowaniu przestrzennym w przedmiotowej lokalizacji wskazują na 

zapotrzebowanie w gminie na tereny zabudowy produkcyjno-usługowej. Obszar wyznaczony w 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębica - pod 

zorganizowaną działalność inwestycyjną (o symbolu PU) - stanowi obecnie grunt rolny klasy V 

i VI, który w części zagospodarowany jest pod boisko sportowe. Sporządzenie planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwi dalszy rozwój działalności związanej z sektorem 

produkcyjno-usługowym na terenie Pustkowa, a także rozwój infrastruktury technicznej  

i komunikacyjnej. Zgodnie z przepisem art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, została wykonana analiza dotycząca 

zasadności przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego, w tym ocena stopnia zgodności 

przewidywanych rozwiązań z ustaleniami Studium. W oparciu o powyższe został ustalony 

niezbędny zakres prac planistycznych. Wyżej wymieniona analiza stwierdza zasadność 
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przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego oraz zgodność planowanego sposobu 

zagospodarowania z ustaleniami Studium. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/328/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” dotyczącej przyjęcia uchwały w sprawie uznania 

stosowania preparatów nazywanych szczepionką przeciwko Covid-19 za eksperyment 

medyczny na ludziach. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

W dniu 22 lutego 2021 r. do Biura Rady Gminy Dębica wpłynęła petycja złożona przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w przedmiocie podjęcia przez Radę Gminy Dębica 

uchwały w sprawie uznania stosowania preparatów nazywanych szczepionką przeciwko Covid-

19 za eksperyment medyczny na ludziach. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Dębica na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2021 roku dokonała analizy wniesionej petycji 

 i oceny jej zasadności. Pomimo, iż do zadań własnych gminy, określonych w art. 7 ustawy  

o samorządzie gminnym ( tekst jednolity Dz. U. z  2020 r., poz. 713 ze zm.) należą między 

innymi sprawy z zakresu ochrony zdrowia oraz bezpieczeństwa obywateli, to jednak kwestie 

związane ze stosowaniem preparatów tj. szczepionek przeciwko Covid-19, stanowiące 

przedmiot petycji złożonej do Rady Gminy, nie mieszczą się w kompetencjach Rady Gminy 

Dębica. Organy władzy muszą przestrzegać z urzędu swojej właściwości, a tym samym 

rozpatrywać petycje w zakresie spraw będących w ich kompetencjach. Kwesta związana ze 

szczepionkami przeciw COVID-19 nie należy do kompetencji organu stanowiącego jednostki 

samorządu terytorialnego, a tym samym wykracza poza ustawowe kompetencje Rady Gminy 

Dębica, nie może więc być przedmiotem jej działań. Kwestie związane z odpowiedzialnością 

za skutki podania szczepionki i dopuszczeniem jej do obrotu leżą poza zakresem działania 

Rady Gminy Dębica i nie mogą być przedmiotem uchwały. Niezależnie od powyższego, należy 

zauważyć, że rządowy program szczepień przeciwko wirusowi SARS-COv-2 zakłada ich 

dobrowolność oraz powszechność, co powoduje, że nie są one obowiązkowe i zależą od 

obywateli naszego państwa. Mając na uwadze powyższe, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

zarekomendowała Radzie Gminy Dębica, aby nie uwzględniać petycji. Po zapoznaniu się ze 

stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy Dębica rozpatruje petycję 

 w ten sposób, że nie zostanie ona uwzględniona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/329/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w sprawie przyjęcia uchwały o wymogach dotyczących 

stosowania preparatów nazywanych szczepionkami przeciwko Covid-19. 

…………………………………………………………………………………………………… 

 

 W dniu 22 lutego 2021 r. do Biura Rady Gminy Dębica wpłynęła petycja złożona przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w przedmiocie podjęcia przez Radę Gminy Dębica 
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uchwały o wymogach dotyczących stosowania preparatów nazywanych szczepionkami 

przeciwko Covid-19. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Dębica na posiedzeniu 

w dniu 21 kwietnia 2021 roku dokonała analizy wniesionej petycji i oceny jej zasadności. 

Odnosząc się do treści petycji Komisja uznała, że Rada Gminy może podejmować uchwały 

tylko w granicach zadań gminy, a zatem w sprawach publicznych o znaczeniu lokalnym, 

niezastrzeżonych ustawami na rzecz innych podmiotów - art. 6 ust. 1  ustawy o samorządzie 

gminnym ( tekst jednolity Dz. U. z  2020 r., poz. 713 ze zm.). Organy władzy muszą 

przestrzegać z urzędu swojej właściwości, a tym samym rozpatrywać petycje w zakresie spraw 

będących w ich kompetencjach. Kwesta związana ze szczepionkami przeciw Covid-19 nie 

należy do kompetencji organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego, a tym samym 

wykracza poza ustawowe kompetencje Rady Gminy Dębica. Kwestie związane  

z odpowiedzialnością za skutki podania szczepionki i dopuszczeniem jej do obrotu leżą poza 

zakresem działania Rady Gminy Dębica i nie mogą być przedmiotem uchwały. Niezależnie od 

powyższego, należy zauważyć, że rządowy program szczepień przeciwko wirusowi SARS-

COv-2 zakłada ich dobrowolność oraz powszechność, co powoduje, że nie są one 

obowiązkowe i zależą od obywateli naszego państwa. Mając na uwadze powyższe, Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała Radzie Gminy Dębica, aby nie uwzględniać 

petycji. Po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy 

Dębica rozpatruje petycję w ten sposób, że nie zostanie ona uwzględniona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/330/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.17. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w sprawie przyjęcia uchwały o publikacji informacji 

dotyczących Covid-19.  

……………………………………………………………………………………………………. 

 

 W dniu 22 lutego 2021 r. do Biura Rady Gminy Dębica wpłynęła petycja złożona przez 

Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” w przedmiocie przyjęcia uchwały o publikacji informacji 

dotyczących Covid-19. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Dębica na 

posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2021 roku dokonała analizy wniesionej petycji i oceny jej 

zasadności. Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, do zakresu działania gminy 

należą wszystkie sprawy publiczne o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżone ustawami na rzecz 

innych podmiotów. Organy władzy muszą przestrzegać z urzędu swojej właściwości, a tym 

samym rozpatrywać petycje w zakresie spraw będących w ich kompetencjach. Kwestia 

związana ze szczepionkami przeciwko Covid-19, nie należy do  kompetencji organu 

stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego, a tym samym wykracza poza ustawowe 

kompetencje Rady Gminy Dębica. W związku z negatywnym ustosunkowaniem się do dwóch 

poprzednich petycji złożonych przez Stowarzyszenie „Jesteśmy u siebie” tj.: 

1. Przyjęcia uchwały przez Radę Gminy w sprawie uznania stosowania preparatów 

nazywanych szczepionką przeciwko Covid-19 za eksperyment medyczny na ludziach. 

2. Przyjęcia uchwały przez Radę Gminy o wymogach dotyczących stosowania preparatów 

nazywanych szczepionkami przeciwko Covid-19. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie 

rekomenduje publikowania uchwał, będących treścią ww. petycji w specjalnej zakładce oraz  

w formie plakatów. Wszelkie informacje dotyczące szczepionek, ich składu i ewentualnych 

skutków poszczepiennych są powszechne i ogólnopolskie, zaś samo zaszczepienie jest 

dobrowolną decyzją każdego obywatela. Mając na uwadze powyższe, Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji zarekomendowała Radzie Gminy Dębica, aby nie uwzględniać petycji. Po 
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zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy Dębica 

rozpatruje petycję w ten sposób, że nie zostanie ona uwzględniona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/331/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 18.  

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii  

w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego. 

……………………………………………………………………………………………………... 

 

W dniu 23 lutego 2021 r. do Rady Gminy Dębica wpłynęła petycja złożona przez Panią 

Teresę Garland dotycząca wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia Referendum 

Ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji nowego ustroju państwa oraz 

nowego kodeksu wyborczego. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Dębica na 

posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2021 roku dokonała analizy wniesionej petycji i oceny jej 

zasadności. Odnosząc się do treści petycji Komisja uznała, że Rada Gminy jest uprawniona do 

zajmowania stanowiska w sprawach o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżonych ustawami na rzecz innych 

podmiotów (art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

tekst jednolity Dz. U. z 2020 r., poz. 713 ze zm.). Natomiast z treści przedmiotowej petycji wynika, że 

wkracza ona w zagadnienia ustrojowe i ustawodawcze o znaczeniu ogólnopaństwowym.  

W obowiązującym porządku prawnym uregulowania na temat referendum ludowego są zawarte 

 w Konstytucji (art.125) oraz ustawie o referendum lokalnym. Zgodnie z brzmieniem art. 2 ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 15 września 2000 r. o referendum lokalnym (tekst jednolity Dz. U. z 2019 r. 

poz. 741) w referendum lokalnym,  mieszkańcy jednostki samorządu terytorialnego jako 

członkowie wspólnoty samorządowej wyrażają w drodze głosowania swoją wolę:  

− w sprawie odwołania organu stanowiącego tej jednostki;  

− co do sposobu rozstrzygania sprawy dotyczącej tej wspólnoty, mieszczącej się 

w zakresie zadań i kompetencji organów danej jednostki;  

− w innych istotnych sprawach, dotyczących społecznych, gospodarczych lub 

kulturowych więzi łączących tę wspólnotę. 

 Przedmiotem referendum gminnego może być również:  

− odwołanie wójta (burmistrza, prezydenta miasta);  

− samoopodatkowanie się mieszkańców na cele publiczne mieszczące się w zakresie 

zadań i kompetencji organów gminy. 

Przedmiot referendum przedstawiony w/w petycji nie mieści się w powołanym wyżej 

katalogu referendum lokalnego, dlatego Rada Gminy Dębica nie wyrazi opinii w sprawie 

przeprowadzenia bezpośredniego Referendum Ludowego, gdyż żaden z przepisów ustawy 

o samorządzie gminnym, nie obejmuje swym zakresem opiniowania ani recenzowania spraw 

ustrojowych. Mając na uwadze powyższe, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

zarekomendowała Radzie Gminy Dębica, aby nie uwzględniać petycji. Po zapoznaniu się ze 

stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy Dębica rozpatruje petycję  

w ten sposób, że nie zostanie ona uwzględniona. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/332/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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Ad.19. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego.   

……………………………………………………………………………………………………... 

 

W dniu 2 marca 2021 r. do Rady Gminy Dębica wpłynęła petycja złożona przez Panią 

Teresę Garland. Przedmiotem petycji był postulat podjęcia przez Radę Gminy Dębica uchwały, 

zgodnie z którą Rada warunkowo poparłaby Tymczasową Radę Narodu Polskiego Społecznego 

Komitetu Konstytucyjnego jako organ czuwający nad polską racją stanu i reprezentujący 

suwerena – naród polski tak wewnątrz jak i na zewnątrz w kontaktach zagranicznych, do 

momentu przegłosowania przez suwerenów nowego Kodeksu Wyborczego, przeprowadzenia 

nowych wyborów i wyłonienia nowego rządu z Prezydentem na czele. Oznacza to, że 

Tymczasowa Rada Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego stałaby 

się ośrodkiem sterującym tylko w przypadku, gdyby zabrakło rządu i Prezydenta. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Dębica na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2021 roku 

dokonała analizy wniesionej petycji i oceny jej zasadności. Wnoszący petycje apeluje  

o poparcie w trybie pilnym Komitetu wnoszącego petycję, by w razie zaistnienia stanu 

niesterowalności państwem polskim, mógł on podjąć w imieniu Narodu i Państwa 

Rzeczypospolitej Polskiej stosowne i niezbędne działania  stanowiące o funkcjonowaniu 

suwerenności Narodu Polskiego i Polaków. Komisja przeprowadziła dyskusję oraz zasięgnęła 

opinii radcy prawnego. Zgodnie z przepisem art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku  

o petycjach (tekst jednolity Dz.U. z 2018 r. poz. 840) przedmiotem petycji może być żądanie, 

|w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania  

w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości 

wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie 

zadań i kompetencji adresata petycji. Wobec powyższego przedmiot petycji nie mieści się  

w kompetencjach Rady Gminy Dębica wynikających z ww. ustawy. Podjęcie uchwały  

w zaproponowanej treści nie znajduje również podstaw w innych przepisach powszechnie 

obowiązującego prawa. Rada Gminy jako organ stanowiący i kontrolny gminy, nie ma bowiem 

żadnych kompetencji do udziału w procesie wyłaniania organów mających w „przypadku 

braku rządu i Prezydenta” zastąpić te konstytucyjne organy władzy wykonawczej. Przede 

wszystkim stwierdzić należy, że obowiązujące prawo w szczególności Konstytucja 

Rzeczypospolitej Polskiej zawiera regulacje pozwalające na uniknięcie stanu 

„niesterowalności” Państwa w przypadku braku możliwości działania władzy wykonawczej.  

W związku w powyższym Rada Gminy nie ma prawnych możliwości przyjęcia uchwały  

o treści zaproponowanej w petycji. Mając na uwadze powyższe, Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji zarekomendowała Radzie Gminy Dębica, aby nie uwzględniać petycji. Po zapoznaniu 

się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy Dębica rozpatruje 

petycję w ten sposób, że nie zostanie ona uwzględniona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura, poddał projekt uchwały pod głosowanie (20 

głosów „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się) w wyniku którego uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – jako uchwała Nr XXX/333/2021, stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 20.  

Ocena zasobów pomocy społecznej. 

…………………………………………………………………………………………………… 

     Ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawił Kierownik GOPS - Piotr Mączka. Stanowi 

ona załącznik do niniejszego protokołu.  
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Ad. 21.  

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi za rok 2020. 

…………………………………………………………………………………………………….. 

          Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi za rok 

2020 przedstawił Inspektor w wydziale Organizacyjnym - Paweł Krzystyniak. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 22. 

Informacja o realizacji wniosków z ostatniej sesji. 

..…………………………………………………………………………………………………... 

 

       Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone wnioski są 

aktualnie w trakcie opracowywania. Zbiorcza informacja zostanie radnym przekazana  

w praktykowany sposób.   

 

 Ad.23. 

 Wolne wnioski i zapytania.  

 …………………………………………………………………………………………………… 

 

          Głos zabrał Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarowania Odpadami Sp. z o.o. – Witold 

Stanoch. Przedstawił ogólną sytuację zagospodarowania odpadów na terenie Gminy. Przekazał 

zebranym wartości liczbowe dotyczące odbioru odpadów, które co miesiąc ulegają zwiększeniu 

w stosunku do ubiegłego roku. Zwrócił się z apelem do mieszkańców Gminy  

o zmniejszenie produkcji odpadów, m.in. zgniatanie butelek, a na terenach wiejskich 

zagospodarowanie bioodpadów na naturalny nawóz w kompostownikach. Dodał, że jeżeli 

gospodarstwo zadeklarowało kompostowanie odpadów, PGO nie może odebrać odpadów 

biologicznych z posesji jak również odebrać ich od takich osób po dostarczeniu do zakładu. 

Wskazał, że koszty gospodarowania odpadami generowane są na podstawie ilości 

produkowanych odpadów, dlatego ważne jest, aby mieszkańcy ustosunkowali się do 

powyższych zaleceń, aby opłaty śmieciowe nie wzrosły przed końcem roku.  

 

Kolejno zabrał głos Komendant Straży Gminnej - Paweł Filipek. Przedstawił działania 

Straży Gminnej dotyczące utrzymania porządku na terenie Gminy w roku 2021. Wskazał ilość 

wszystkich interwencji od początku roku, których było 365. Kontrole przeprowadzane przez 

Straż Gminną były w dużym stopniu ograniczone z powodu obostrzeń związanych z pandemią, 

gdzie strażnicy angażowali się w interwencje związane z kontrolowaniem kwarantanny. Dalej 

podał konkretne informacje dotyczące przeprowadzanych interwencji przez Straż Gminą. 

Kontroli umowy na odpady odbyło się 21, nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Kontroli 

segregacji odpadów było 156 i również nie stwierdzono nieprawidłowości. Zaznaczył, że od 

ubiegłego roku sytuacja ta się poprawiła. Kontroli dotyczących obecności kompostowników 

odbyło się  25 i również nie było uwag. Kontroli rachunków za wywóz nieczystości było 17,  

w 3 przypadkach wykryto nieprawidłowości i wręczono mandaty. Problemem w Gminie jest 

spalanie, otrzymano 4 zgłoszenia i przeprowadzono w tym zakresie kontrole. W sezonie 

grzewczym straż planuje powrót do kontroli przy pomocy drona.   

 

Radny Jan Halwa zwrócił się z wnioskiem o remont i odnowienie wiat przystanków 

autobusowych w Brzeźnicy przy drodze wojewódzkiej nr 985 Mielec – Dębica. Radny 

zaproponował remont murowanych przystanków, a nie wymianę na wiaty przeszklone, które są 

zbyt małe i nie są tak odporne na uszkodzenia mechaniczne.  

 

  Radny Jan Halwa zwrócił się z wnioskiem o wykonanie zadaszenia trybuny stadionu 

sportowego w Brzeźnicy (dot. trybuny znajdującej się najbliżej Domu Kultury i drogi 
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wojewódzkiej nr 985). Temat ten poruszany jest od kilku lat, jednak do tej pory nie 

rozwiązany.  

 

Zastępca Wójta - Jacek Drobot poinformował radnego, że konieczne jest spotkanie  

i ustalenie zakresu prac związanych z remontem wiat. Zostaną one wpisane do programu 

wymiany przystanków. Dalej podjął temat trybun, wskazując, że problem ten trzeba ująć 

 w perspektywie dofinansowania. W tym momencie Gmina oczekuje na środki z programu  

„Polski Ład” i być może zadanie takie zostanie ujęte w programie. Do tego tematu trzeba 

powrócić i przystąpić do realizacji przy wykorzystaniu środków zewnętrznych. W dalszej 

części nawiązał do wniosku radnego Grzegorza Świdra dotyczącego umieszczenia lampy nad 

przejściem dla pieszych przy drodze wojewódzkiej nr 985 w Kozłowie informując, że zadanie 

zostało już wykonane i nastąpiła już poprawa widoczności tym miejscu. Kolejno podziękował 

radnym za uchwalenie środków przekazanych na drogownictwo i przekazał informacje dotyczące 

kolejnych inwestycji i otrzymanych środków. Wskazał, że otrzymano dofinansowanie na budynek 

wielofunkcyjny w m. Braciejowa i obecnie oczekuje się na środki, które będą przekazane na 

inwestycje w miejscowościach popegeerowskich ( złożono 3 wnioski na łączną wartość 5 mln 

złotych. Z pewnych źródeł wiadomo, został zwiększony limit środków i mamy nadzieję, że Gmina 

Dębica uzyska dofinansowanie. Biorąc pod uwagę zadanie dotyczące drogi w Zawadzie ogłoszony 

został już przetarg. Nadmienił, że droga ta była zagrożona, jednak dzięki pomocy Starosty 

uzyskano dofinansowanie. Podziękował  Staroście za udział w wideokonferencji,  na której 

podejmowano rozmowy na dotyczące regulacji Potoku „Zawadka”, zapewniając o dalszej 

współpracy.  

 

Następnie zabrał głos radny Stanisław Nylec, który  zwrócił się z ponownym wnioskiem 

 o naprawienie głębokiej (na ok. 70 cm) wyrwy znajdującej się przy drodze gminnej  

w Braciejowej. Zaznaczył, że ten problem nie jest rozwiązany, pomimo odbytej 2 tygodnie 

wcześniej wizji lokalnej z udziałem Wójta.  

 

Dalej radny Stanisław Nylec w imieniu Rodziców Przedszkolaków Szkoły Podstawowej 

 w Latoszynie złożył podziękowania za wybudowanie zadaszenia nad wejściem do przedszkola.  

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot odniósł się do wyrwy przy drodze gminnej w Braciejowej, 

wskazując, że usunięcie wyrwy i naprawienie drogi nie jest prostym zadaniem. Podejmowane są 

rozmowy nad sposobem rozwiązania tego problemu i zabezpieczenia terenu. Rozważane jest 

umieszczenie konstrukcji metalowo - betonowej, żeby poszerzyć pobocze. Nadmienił, że zadanie 

będzie wykonane w ramach Funduszu Sołeckiego.    

 

Radny Grzegorz Pietrzyk zwrócił się z prośbą o wystąpienie do przewoźnika „Ogro-

Trans” o zamontowanie rozkładów jazdy autobusów na przystankach ul. Kolejowej w Brzeźnicy. 

 

Dalej radny Grzegorz Pietrzyk zwrócił się z zapytaniem dotyczącym dokończenia prac 

związanych z wyczyszczeniem rowu na ul. Kolejowej od ul. Szerokiej w kierunku przejazdu 

kolejowego.  

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot odpowiedział, że przewoźnik zostanie poinformowany  

o konieczności niezwłocznego umieszczenia rozkładów jazdy we wskazanych miejscach.  

 

Dalej Zastępca Wójta Jacek Drobot poinformował, że zostaną podjęte rozmowy  

z kierownikiem obwodu w celu ustalenia powodu przerwania ww. prac  przy ul. Kolejowej  

w Brzeźnicy. 

 

Radna Ewelina Tuchowska-Rau dołączyła się do słów radnego Stanisława Nylca  

i w imieniu radnych i rodziców podziękowała za szybkie podjęcie działań związanych  

z wybudowaniem zadaszenia nad wejściem do przedszkola w Latoszynie.  
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Radny Edward Niedbalec odniósł się do zwiększonej ilości odpadów, stwierdzając, że 

obecnie mieszkańcy nie spalają ich w piecach, ponieważ wymieniają kotły na nowe i korzystają  

z programów, które wpływają na ochronę środowiska.  

 

Radny Tomasz Domaradzki odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta, wskazując, że nie jest 

osobą „zakompleksioną”. Poprosił o zajęcie się ważnymi dla mieszkańców sprawami, a nie 

wzajemnym obrażaniem się. Wymienił tutaj sprawę przewoźnika „ Ogro-Trans”, gdzie dzieci nie 

mieszczą się już w autobusach, a od przyszłego tygodnia dzieci powracają do nauki  

w szkołach. Następnie również poruszył problem rozkładów jazdy autobusów, gdzie przewoźnik 

nie nanosi na nie żadnych zmian, nawet o likwidacji kursu w danym kierunku.  

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot poinformował, że otrzymano petycję od mieszkańców wsi 

Nagawczyna w sprawie odwrócenia kursów i dostosowania ich od potrzeb dzieci dojeżdżających 

do szkół oraz, że powyższe uwagi zostaną przekazane do przewoźnika. 

 

Radny Tomasz Domaradzki wskazał, że przewoźnik dołoży dodatkowe kursy, jeśli uzyska 

dofinansowanie z Urzędu Gminy. Obecnie ma problemy finansowe. Poprosił Wójta o podjęcie  

z nim rozmów.  

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot odpowiedział radnemu, że rozmowy z przewoźnikiem 

odbywają się bardzo często i jeśli dzieci i młodzież zaczną uczęszczać do szkół zwiększą się 

wpływy z biletów.  

 

Radny Bolesław Pysz dołączył do podziękowań związanych z wybudowaniem zadaszenia 

nad wejściem do przedszkola w Latoszynie. Podziękowania złożył w imieniu dziadków. Kolejno 

podziękował Ochotniczej Straży Pożarnej w Podgrodziu, która na interwencję radnego Stanisława 

Nylca obcinała gałęzie przy drodze w Latoszynie. Nadmienił, że koszty tego zadania ponieśli  

mieszańcy Latoszyna, radni oraz Ochotnicza Straż Pożarna, zarzucając radnemu Stanisławowi 

Nylcowi, że nie podziękował strażakom za tą pracę.   

 

Radna Bernadetta Ciszek skierowała podziękowania w stronę Pana Wójta Stanisława 

Rokosza, Zastępców i wszystkich pracowników, którzy przyczynili się do zorganizowania 

wideokonferencji z PGW „Wody Polskie ”, na której radna wraz z radnym Tomaszem Bukowskim 

mogła porozmawiać z Panią Dyrektor Przedsiębiorstwa i uzyskać pewne gwarancje dotyczące 

zabezpieczenia  Potoku „Zawadka” i ochrony mieszkańców przed skutkami podtopień i powodzi. 

Zwróciła się z prośbą o monitorowanie tego spotkania, tak aby doszło do skutku jak najszybciej.    

 

W dalszej części radna Bernadetta Ciszek zwróciła się z prośbą o przekazanie środków na 

skanalizowanie najbardziej odległych domostw w miejscowości Stobierna. 

 

Kolejno radna Bernadetta Ciszek zwróciła się z prośbą o zorganizowanie blokowych 

spotkań władz Gminy, radnych oraz przedstawicieli przewoźnika „Ogro-Trans” w celu uzgodnienia 

różnych spraw związanych z kursowaniem autobusów. Poprosiła o mobilizację radnych i podjęcie 

wspólnych działań, aby umożliwić dzieciom bezpieczny dojazd do szkół.  

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot odniósł się do wypowiedzi radnej Bernadetty Ciszek. 

Zapewnił o monitorowaniu spotkania z PGW „Wody Polskie”. Zaznaczył, że jak tylko zostanie 

wyznaczony termin będzie ono zorganizowane z udziałem Starosty, Wójta i Dyrektorem PGW 

„Wody Polskie” i być może z udziałem radnych, jeśli obostrzenia sanitarne ulegną zmniejszeniu.  

Dalej odniósł się do wniosku związanego z dokanalizowaniem kilku domów, wskazując że co roku 

są przeznaczane środki i tworzenie dokumentacji w tym celu, problem ten jest cały czas na uwadze. 

Mieszkańcy tych terenów partycypują również w kosztach w miarę chęci i możliwości.  Biorąc pod 

uwagę blokowe spotkania w sprawie funkcjonowania przewoźnika „Ogro-Trans” zostaną 

zorganizowane w przyszłym tygodniu.    
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Kolejno zabrał głos radny Lech Żurek: „ Panie Przewodniczący, Panowie Radni, Panowie 

Wójtowie. Mam taki problem, tzn. parę takich pytań. Przystanki. Ja z przystankami rozmawiałem  

z Prezesem Śnieżki, żeby wspomóc nas w remoncie tych dwóch przystanków. To są bardzo dobre 

przystanki. Są wystraczające, nie trzeba przebudowy, tylko wyremontować te przystanki, położyć 

kostkę brukową, podnieść ławki do góry, bo są zaniżone o jakieś pół metra i nie idzie siedzieć, 

wymalować, zabezpieczyć i te przystanki dalej nam będą służyć (…), bo te nowe to są niszczone, 

dewastowane, nie jestem za wymianą tych przystanków, a wręcz odwrotnie za remontowaniem. 

Następna sprawa, to jak kolega mówił, przedmówca Pan Pietrzyk - ulica Kolejowa tam są 

niedrożne, ale studzienki. To jest jedna rzecz, że niedrożne są studzienki i woda nie odchodzi z tej 

drogi do kanałów. Przydałoby się przepatrzeć to (…) może by ta woda odeszła z tych rowów. Teraz 

sprawa następna rzecz to jest śmieci. (…) Panie Prezesie jeździć po te śmiecie dwa razy w miesiącu 

ja nie widzę potrzeby jeżdżenia po te śmieci (…) jeden pojemnik napełnił, drugi nie. Trzeba byłoby 

to przeglądnąć, czy to jest realne, czy nie. Sprawa następna z tymi śmieciami. Przydałoby się, żeby 

ktoś te worki w dniu kiedy są zabierane śmieci mieszane (…)Trzeba byłoby to zaznaczyć, że tylko 

odpady mieszane zabierane są,(…) żeby nie wynosili tych worków niepotrzebnie. Następna rzecz…. 

opalanie… węglem opalanie (… ) piekarnia koło mnie. Mówiłem tyle razy niezłośliwie (…).Ta 

piekarnia powinna się przekształcić na piekarnię opalaną czymś innym, nie węglem. Tu walczymy  

o czyste powietrze. Tu mamy kopciucha ogromnego (…,) Nie wiem dalej jak tak będzie  jak dalej 

będziemy to wąchać (…) Sprawa następna, której trzeba się przypatrzeć. Jest już 20 lat po budowie 

kanalizacji w Brzeźnicy i do dzisiejszego dnia nikt się nie zastanowił, żeby zrobić kanalizację  

w miejscowości Zaborowie. Zostawiliśmy to tak (…) to stoi tyle lat, ludzie nie mają kanalizacji (…) 

Dziękuję bardzo”.  

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot odniósł się do powyższej wypowiedzi radnego Lecha Żurka. 

Poinformował, że remont lub montaż nowych wiat i przystanków będzie kwestią do ustalenia  

w przyszłości. Biorąc pod uwagę udrożnienie studzienek na ul. Kolejowej w Brzeźnicy Zastępca 

wskazał, że podjęto interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych. Były przeglądane studzienki, 

które mają odpływy do rowu w kierunku Pustkowa, bardzo często zatykają się odpływy po lewej 

stronie, gdyż są tam małe przepusty, które były dorabiane tylko doraźnie. Często jest to miejsce 

czyszczone, ale nadal Gmina będzie interweniować w tym temacie. Dalej odniósł się do odbioru 

odpadów, informując radnego, że dwukrotny odbiór odpadów w miesiącu jest wymagany zgodnie  

z ustawą i nie ma tutaj nad czym dyskutować. Jeżeli chodzi o wynoszenie śmieci Zastępca wskazał, 

że wszyscy odbiorcy odpadów otrzymali harmonogramy, w których jest zaznaczone, kiedy 

wywożone będą konkretne rodzaje śmieci. Dodatkowo nadmienił, że mieszkańcy mogą pobrać na 

swoje smartfony bezpłatną aplikację pn.:„ Kiedy śmieci”, która informuje o dacie oraz rodzaju 

odbioru danych odpadów. Kolejno nawiązał do wniosku dotyczącego opalania węglem przez 

piekarnię w Brzeźnicy. Zaznaczył, że podjęta będzie interwencja oraz rozmowy w tym temacie. 

Następnie odniósł się do kwestii braku kanalizacji w miejscowości Zaborowie, zaznaczając, że 

konieczne jest przyjrzenie się tej kwestii, opracowanie dokumentacji, ewentualnie przystąpienie 

 do jakiegoś programu, gdyż przybywa w tym miejscu domów i koszty takiego zadania będą 

wysokie.    

 

    Radna Agata Wiater zwróciła się zapytaniem dotyczącym rozpoczęcia prac związanych  

z  naprawą dróg. W miejscowości Nagawczyna wskazała do remontu drogę od szkoły w kierunku 

Zawady oraz drogę od Budzisza w kierunku szkoły.  Dalej radna Agata Wiater odniosła się do 

tematu „Ogro-Transu” Dołączyła do prośby związanej ze zorganizowaniem spotkania  

z przedstawicielem przewoźnika. Kolejno wskazała, że jako radna zawsze angażowała się  

w problemy dotyczące kursowania autobusów i nie rozumie ataków w kierunku jej osoby 

podejmowanych  na portalach społecznościowych. Poprosiła o kierowanie do niej uwag w sposób 

bezpośredni oraz podjęcie rozmów w rzeczywistości.   

 

     Zastępca Wójta Jacek Drobot opowiedział radnej Agacie Wiater, że Pan Aleksander Reguła  

z Wydziału Inwestycji Urzędu Gminy Dębica już praktycznie zakończył objazd po gminie 

związany z ustaleniem zakresu prac związanych z remontem dróg. Wskazana przez radną droga 

przez Budzisz również zostanie sprawdzona.  Dalej nadmienił, że jak tylko pozwolą na to warunki 

pogodowe nastąpi rozpoczęcie prac związanych z naprawą dróg.  
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             Radny Lech Żurek: „ Panie Przewodniczący jest taka prośba, (…) żeby koło młyna na ul. 

Młynarskiej, gdzie od lat jest zastoisko wodne (…)korytka są odwrócone, do góry woda nie pójdzie, 

taka jest sytuacja, pasowałoby to przerobić, bo to jest źle wykonane (…) Dziękuję bardzo.” 

 

             Zastępca Wójta Jacek Drobot poinformował, że problem ten zostanie zgłoszony do 

Gminnego Zakładu Komunalnego w Brzeźnicy.  

 

 Radna Magdalena Lesiak podziękowała za remont tzw. drogi królewskiej w Podgrodziu. 

Dalej radna zwróciła się z zapytaniem, czy w najbliższym czasie planowana jest rozbudowa lub 

budowa nowego budynku remizy OSP w Podgrodziu, ponieważ obecny nie spełnia wymogów.   

 

      Zastępca Wójta Jacek Drobot odpowiedział, że w tej chwili opracowywana jest koncepcja  

w którym iść kierunku, tzn. rozbudowy, czy budowy oddzielnego budynku dla Strażaków. Na 

podstawie opracowanej koncepcji, zabezpieczone będą środki na dokumentację i następnie 

realizacja zadania.  

 

      Radny Grzegorz Świder podziękował za remont drogi, która była zrobiona z odwodnieniem 

w zeszłym roku. Dalej zwrócił się z zapytaniem, czy w bieżącym roku jest planowany remont 

kuchni i skosów na II piętrze remizy OSP w Kozłowie, umożliwiłoby to wynajęcie remizy na 

różnego rodzaju imprezy okolicznościowe.   

 

       Zastępca Wójta Jacek Drobot odpowiedział, że w tym momencie nie ma przeznaczonych 

środków na remont kuchni i skosów w remizie OSP w Kozłowie. Wskazał, że dokonana będzie 

analiza i podjęta decyzja, czy przystąpić do jakiegoś programu, tak jak to było przy przebudowie. 

Różnego rodzaju programy pojawiają się i Gmina będzie mieć to zadanie na uwadze.  

 

          Radny Grzegorz Świder podziękował za przekazane informacje.  

 

        Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura poinformował zebranych, że wnioski i sprawy 

różne zgłaszane obecnie przez radnych mogły być zgłoszone na posiedzeniach komisji. Dodał, że 

wszystkie uwagi i wnioski zgłaszane na komisjach są tak samo rozpatrywane jak te zgłaszane na 

sesji. Sprawy różne zgłaszane na sesji niepotrzebnie wydłużają teletransmisję.   

 

Radny Edward Niedbalec zwrócił się z prośbą o interwencję w sprawie użytkowania ścieżki 

w Pustkowie od Strachowa wzdłuż torów kolejowych, gdzie zagrodzenie uniemożliwia 

poruszania się nią. 

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot odpowiedział, że Pan Aleksander Reguła obejrzy 

przedmiotową ścieżkę i w miarę możliwości ( jeśli nie jest ona na prawie własności) podjęte 

zostaną działania w kierunku umożliwienia poruszania się po niej. 

 

Głos zabrała radna Bernadetta Ciszek zwracając się z prośbą o zdyscyplinowanie radnych, 

którzy podczas uczestnictwa w sesji wykonują inne obowiązki ( w tym służbowe) i w miarę 

możliwości pociągnięcia ich do odpowiedzialności poprzez np. obniżenie diety.    

 

Zastępca Wójta Jacek Drobot przekazał informację dotyczącą organizacji transportu osób  

z ograniczoną mobilnością. Od 1 czerwca będzie możliwość korzystania przez takie osoby  

 z zakupionego przez Gminę samochodu w ramach programu „door- to-door”. Poprosił  

o zgłaszanie potrzeb związanych z transportem osób potrzebujących do Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Dębicy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura złożył w imieniu radnych oraz w swoim 

życzenia dla wszystkich pracowników Urzędu w związku z obchodzonym 27 maja Dniem 

Pracownika Samorządowego.  
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Zastępca Wójta Jacek Drobot podziękował w imieniu wszystkich pracowników za złożone 

życzenia.  

Ad. 24.  

Zamknięcie obrad. 

……………………………………………………………………………………………………. 

 

Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady Gminy Dębica – Piotr Żybura 

zamknął obrady o godzinie 13:47.  

                                                                  

 

 

PRZEWODNICZĄCY 

          RADY GMINY DĘBICA 

 

    PIOTR ŻYBURA 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Sporządziła:  

M. Ligęska-Placek   


